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30. obletnica samoupravljanja 
in 30-letnica izvolitve 
prvega delavskega sveta

V avgustu  1950. leta, točno 
13. avgusta, je  bil v takratnem  
podjetju  V eriga Lesce izvoljen 
prvi delavski svet. Stel je 43 
članov od skupaj 300 zaposle
nih. V tem  le tu  je  izšel zvezni 
zakon o delavskih  svetih, ki je 
pomenil začetek sam oupravne
ga socializma.

Sam oupravljan je  je kakovo
stno nov d ružbeni odnos in tu 
di nov sistem  uprav ljan ja , nova 
oblika družbene organizirano
sti, za kakršno  dotlej nismo ime
li nobenega vzora. Zato smo is
kali svoje izvirne rešitve, pri 
čemer smo dobili mnogo izku
šenj, nap rav ljen e  pa so bile tu 
di velike n apake in zablode.

Prvi delavski sveti v letu 
1950 so b ili poskusni delavski 
sveti, k i p a  so pokazali veliko 
zrelosti in  zain teresiranosti de
lovnih l ju d i za sam oupravlja
nje. V Jugoslav iji smo pričeli 
s sam oupravljan jem  v času, ko 
delavski raz red  v določenih 
k rajih  sploh n i bil razvit.

P rva le ta  sam oupravljanja, 
od leta 1950— 1960, so b ila  leta 
najvišje gospodarske rasti v 
Jugoslaviji in tud i v svetu. Po
znane so T itove besede, ki po
trju jejo , kako  pravilno pot no
tran jega razvoja  smo začrtali. 
Njegove besede so bile besede 
pohvale in  obenem  začudenje, 
od kod delovnim  ljudem , po 
vseh p restan ih  težavah in voj
n ih  s traho tah , toliko moči in vo
lje  do dela. Poznane so prosto
voljne delovne akcije v delov
n ih  organizacijah, k jer so po
sam ezniki, in to ravno v Veri
gi, dosegali jugoslovanske re
korde. Iz zapisnikov prvega de
lavskega sve ta  v V erigi lahko 
spoznaš, k ak šn i so bili p rv i ko
rak i sam oupravljan ja . Pred
vsem se iz dela prvega delav
skega sveta  točno vidi odgovor
nost vsakega posameznika, ki 
jo je vsak  poznal, se zavedal 
in tudi izvajal.

Odnos do dela, težki pogoji 
dela, skupne delovne akcije in 
pravilno izvajan je  odgovorno
sti, vse to  je  botrovalo, da so 
b ili ljud je  složni, enotni in kar 
je  najvažnejše, bili so si p rija 
telji. P regovor »V slogi je  moč« 
bo veljal še mnogo časa. Zdi se 
mi, da sm o se ljud je  z izboljša
njem  živ ljen jsk ih  pogojev pre
več od tu jili d rug  od drugega. 
Nekatere, k i so v svojem  stan
dardu  dosegli določeno višino, 
ne zanim ajo več n iti gospodar
ski problem i delovne organiza
cije n iti družbenopolitična ak
tivnost v  n aši družbi.

Mi smo se odločili za samo
upravni razvoj, ki je prinesel

že ogromne rezultate. Naša 
družba je bila v kriz i vedno 
tedaj, ko smo bili v  zasto ju  v 
razvoju sam oupravljanja. Bolj 
je bila uveljavljena sam oupra
va v določeni DO, večji so bili 
n jeni gospodarski uspehi. P rav  
tako se je gibal celotni razvoj 
naše družbe. D a je to  resnica, 
se je  pokazalo v posam eznih 
obdobjih od le ta  1950 dalje. Ta
ko so se takšne krize pokazale 
1966—68 in 1971. leta, ko je 
bilo sam oupravljanje najbolj 
zanem arjeno.

Leta 1974 smo sprejeli novo 
Ustavo in kasneje zakon o zdru
ženem delu. To so dokum enti, 
ki u rejajo  današnje stan je  n a 
šega sam oupravljanja, ki po
s ta ja  dejansko že prev ladujoč 
družbeni odnos na m nogih  po
dročjih  naše družbene in  gospo
darske aktivnosti.

Skozi vse faze razvo ja  so 
m orali tudi delavci to v a rn e  Ve
riga, k jer so jih  sprem ljali raz
lični problem i in seveda tudi 
uspehi. Razvoj delovne organi
zacije sam zgovorno kaže, ko
liko smo uspeli in koliko še mo
ramo.

Z vse širšim  razvojem  sa
m oupravljan ja  bomo m orali 
sodelovati tud i p ri u re jan ju  
družbenih  dejavnosti.

Ko govorimo o razvo ju  sa
m oupravljanja, ne m orem o m i
mo težke gospodarske in poli
tične situacije v  naši d ržavi in 
v svetu  sploh. Poleg vseh ele
m entov, ki od zunaj p ritiskajo  
na naše gospodarstvo, je  m no
go slabosti, k i jih  bom o m ora
li rešiti m i sami. P o trebno  bo 
analiz ira ti vse naše slabosti in 
napake, potem  pa odločno spre
m in ja ti stvari, o k a te rih  sedaj 
samo govorimo.

V sedanjem  času največ raz
b u rjen ja  med delavci v delov
nih organizacijah povzroča de
litev  čistega dohodka in  sred
stev za osebne dohodke. To so 
stvari, zaradi k a te rih  se znižu
je tud i p roduktivnost in  s tem  
uspešnost DO. Tudi tu  ne  bomo 
dosegli zadovoljivih uspehov, 
če o tem  ne bomo enako odgo
vorno sodelovali vsi delavci.

P rv i delavski svet le ta  1950 
s problem om  delitve osebnih 
dohodkov ni imel problem ov, 
saj so bile ta k ra t plače še dolo
čene. Tudi glede tega im a se
dan ji delavski svet in  s tem  vsa 
sam ouprava v delovni organiza
ciji mnogo več obveznosti, na
log in s tem  tu d i več p risto jno
sti.

Vsi delavci v delovni orga-

Delavski svet iz leta 1956

nizaciji in izven nje, se bomo 
m orali zavedati, da se bomo pr
vo dogovorili o u stv a rjan ju  do
hodka in šele nato o delitvi. 
U stvariti pa bomo m orali čim

več, če bomo hoteli tu d i več 
deliti.

Geslo stabilizacije le ta  1950 
je bilo:

Vse za TITOVO petletko!

Geslo sam ouprav ljan ja  da
nes?

Vsi in povsod delajmo bo
lje!

B. T.

Kako so razpravljali 
pred 30-leti

Z a p i s n i k  7. seje D S, ka
tera se je  vršila  20. II. 1951 ob 
17, uri.

Navzoči: Žele Franc, Mag
dič Pavel, S lapn ik  Franc, In ti
har Rudolf, Bertoncelj Jože, 
Vida V alen tin , Prešeren Jože, 
O blak V ilko , Zupan Jože, Ko
vačič Janko, K acjan Gorazd, 
Rupar Franc, Bertoncelj Ivan, 
Obid M irko, Soberle Andrej, 
Prešeren M arija, M ulej M irko, 
Žohar Ema, Grošelj Jože, Bren- 
ce Martin, Žagar Lovro, Kodraš 
Janez, Ž ivko  A lojz, M rgole Jo
že, Brejc A n to n , N ovak M atevž, 
Geratič M ilan, Beravs Gizela, 
Spec Ivan, V o v k  Jože, V ovk  
Franc, Z em va  Franc.

O pravičenih: 5
Neopravičenih: 6
Predlagan je  bil naslednji 

dnevni red:
1. P redavanje o finančnem  

poslovanju in  odnosu podjetja  
z Narodno banko.

2. V o litve  v  višje gospodar
sko združenje.

3. Razno.

Ad. 1 ) Tov. direktor N B  Ra
dovljica je pod prvo točko pre
daval o finančnem  poslovanju  
in  odnosih podjetja  do NB.

Po predavanju se je  razvila  
živahna debata.

Ad. 2) Tov. predsednik DS  
je v  kra tkem  razložil pom en  vo
litev  v  višje gospodarsko zdru
ženje. T ov . Slapnik je  analizi
ral in  se podrobneje dotaknil 
pom ena volitev. Sledila je  kra t
ka diskusija.

Tov. Zem va je podal predlog  
za volilno komisijo, in  sicer za 
tov. Mrgole Jožeta, Z upan  Jo
žeta, Žagar Lovrota. Predlaga
ni so bili soglasno sprejeti. Vo
lilna kom isija  je pojasnila po
tek  volitev. Tov. Geratič je  pre
dlagal za člane višjega gospo
darskega združenja sledeče to
variše: N ovak M atevža, Japelj 
Ludvika , M ulej M irkota. Pred
lagani so bili soglasno sprejeti. 
Podana sta bila naknadno še 
dva predloga, in sicer za tov. 
In tiharja  in Žagar Lovrota, ka
tera sta bila istotako soglasno 
sprejeta. Volilna kom isija  je

razdelila volilne listke in  po 
volitvah objavila  sledeče rezul
tate :

29 glasov 
25 glasov 
20 glasov 
14 glasov 

glasov 
glasa 
glas 

poudarja,

5
2
1

N ovak M atevž  
Japelj L udvik  
M ulej M irko  
Žagar Lovro 
In tihar R udolf 
K acjan Gorazd  
Rezar V a len tin

A d. 3) Tov. Žele
da se člana D S tov.---------------
i n ---------------------- ne udeležu
jeta  sej, ter  D S predlaga, da sg 
jim a  da p ism en i opomin. V  ko
likor se še nadalje ne bosta 
udeleževala, se jih  bo na m no
žičnem  sestanku  razrešilo dolž
nosti. Tov. Ž ivko  A lo jz s pre
vzem om  Industrijskega  maga- 
cina v O krajn i m agacin n i več 
naš uslužbenec, ter se bo na 
bodoči seji razpravljalo o na
daljn jem  ali lahko ostane član 
DS ali ne.

K er je  bil dnevn i red izčr
pan se je  seja zaključila  ob 
19.30 uri.

S. F. —  S. N. 
P redsednik D S : Žele Franc l. r.



Polletno gospodarjenje
P ri obnovi I. trim esečja smo 

ugotavljali, da  tako  ostanek či
stega dohodka tem eljn ih  orga
nizacij, kot tu d i d rugi rezultati 
gospodarjenja niso bili povsem 
zadovoljivi.

V II. trim esečju  se je situa
cija bistveno izboljšala in so 
bili v okviru DO doseženi n a 
slednji rezu lta ti:

(poslovni sklad, sklad skupne 
porabe).

N ačrtovana akum ulacija  je  
za 12 odst. prenizka, pa tud i 
n ižje dosežena kot v letu  1979.

Glede na splošno zvišanje 
cen reprom aterialu  so nam  bile 
zelo pozno povišane prodajne  
cene za 12,4 odstotka.

Po tem eljn ih  organizacijah
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indeks

količinska proizvodnja v kg 6,412.212 99 99
vrednostna pro izvodnja v din 325,058.432 100 118
količinska p ro d a ja  v kg 6,276.619 97 100
vrednostna p ro d a ja  v din 298,005.651 89 113
dosežene p rodajne  cene din/kg 47,48 92 113
doseženi izvoz v $ 2,092.419 76 150
doseženi uvoz v  S 960.833 42 67
povprečni OD na  zaposlenega 8.095-54 102 119
celotni prihodek v din 496,917.030 94 117
ostanek čist. doh. (brez stan.) 18,865.829 98 102

Delavski sve ti in zbori de
lavcev so ob ravnavali polletne 
rezu lta te  in ugotavljali, da je 
bilo gospodarjenje tem eljn ih  or
ganizacij na p lan  z določenim 
preseganjem  dobro, razen v si
d rn ih  verigah. Z arad i preorien- 
tacije v  b rodarstvu  na m anjše 
plovne objekte izdelujemo za 
ladjedelnice s id rn e  verige d rob
nejših  dimenzij te r  zato ni mož
no dosegati p lan a  količinsko in 
finančno.

P lan irane p rodajne  cene še 
niso dosežene za 8 odst., v red 
nostna prodaja  pa je  za 13 odst. 
m anjša. Zaloge izdelkov so bile 
ob koncu p re tek lega  le ta  za ra 
di ugodne k o n ju n k tu re  na n a j
nižji ravni, tre b a  jih  je  bilo do
polnjevati v  aso rtim en tu  in ko
ličini, pa tu d i snežne verige 
smo izdelovali n a  zalogo. P ro 
dajni rezu lta ti se bodo bistveno 
izboljšali ob koncu III. trim e
sečja in  delno p ro ti koncu leta.

Izvozne naloge niso bile do
sežene za 24 odst. Izvozne re 
zultate bomo poprav ili z odpro
dajo in  izvozom snežnih verig 
in kom pletiran jem  drugih  iz
delkov. K ljub težavam  upamo, 
da bomo le dosegali izvoz v vi
šini 7,000.000 dolarjev.

je bil ostanek čistega dohodka 
za sklade dosežen takole:

din

TOZD v ijak am a 4,636.637
TOZD verigam a 3,853.954
TOZD sidrne verige 1,008.788
TOZD kovačnica 2,412.744
TOZD orodjarna 1,294.366
TOZD vzdrževanje 2,933.354
TOZD TIO 2,725.987
SK U PA J: 18,865.830

P ri tem  so tozdi verigam a, 
vzdrževanje in TIO obračuna
vali tu d i nadm inim alno am o rti
zacijo.

Ce bi razm ere gospodarjenja 
ostale v naslednjem  obdobju is
te k o t v  II. kvarta lu , bi lahko  
s p lansk im i obveznostmi fin an 
čni rezu lta t bistveno popravili 
in dosegali zadosten dohodek za 
u sk la jevan je  OD z živ ljenjski
mi strošk i in načrtovano ak u 
m ulacijo.

V začetku ju n ija  pa so n a 
stale bistvene gospodarske 
sprem em be — devalviran  je  bil 
d inar za 30 odst., z drsenjem  od

Plan celotnega prihodka in delitve smo dosegali :

napram  p lan u  80 n ap ram  I. poli. 79 
indeks

celotni prihodek 48 117
porabljena sred stv a 47 116
dohodek 49 118
prispevki in d avk i 47 123
čisti dohodek 50 114
za OD 50 120
ostanek za sklade 34 91
za rezervni sk lad 87 118
akum ulacija (ostanek čistega 
dohodka za sk lade in  nadm ini- 
m alna am ortizacija) 38 94

Iz doseganja je  razvidno, da 
smo dohodek povečali le za 18 
odst., OD pa za 20 odst. in  smo 
tako kršite lj resolucije  za 7 odst. 
k ljub  tem u d a  OD nismo po
viševali od o k tob ra  1979 dalje. 
P revelik  je p o ra s t porab ljen ih  
sredstev, p o rast dohodka pa 
vsaj za 10—15 odst. prenizek.

P rav  tako nism o dosegli n a 
črtovana sred stv a  za sklade

1. 1. 1980 dalje pa  skupaj za ca. 
40 odst. V II. po lle tju  p redvide
vam o podražitve rep rodukcij
skega m ateria la  in energetskih  
virov za povprečno 22,3 odst. 
ali za 43,647.324 din.

N ov odnos v a lu t bo p red 
vsem tren u tn o  ko ristil 2—3 m e
sece pre težn im  izvoznikom, ven
d ar bodo podražitve na dom a
čem trg u  in podražitve uvoza

v kratkem  času dohodkovne us
pehe elim inirale. V okviru d r
žave nam reč uvažam o okoli 60 
odst. reprodukcijskega m ateria
la, odnos v S loveniji bo v erje t
no še večji, k e r  im am o velike 
predelovalne kapacitete.

Največji n ega tivn i učinek 
devalvacije — o katerem  pa 
nihče noče govoriti in slišati — 
je znižanje rea lne  vrednosti po
slovnega sklada za obratna 
sredstva in vseh sredstev  nalo
ženih v bankah, k i so v glav
nem  posojena gospodarstvu.

V razdobju zadn jih  8 mese
cev smo uspeli povišati k ra tko 
ročno k red itiran je  p ri LB R a
dovljica in In te rn i banki SŽ za 
34,27 odst. ali skoraj za 50 m i
lijonov din.

Če predpostavljam o, da so 
se sam o surovine podražile od 
1. 1. 1980 dalje skupo za 45 %  
in če upoštevam o že navedene 
podražitve za II. polletje ter 
podražitve, ki še niso upošteva
ne, pa bodo sukcesivno n as ta ja 
le, bo v k ra tkem  nastala nova 
potreba po povečaju tu jih  ob
ra tn ih  sredstev vsaj v višini 40 
m ilijonov din.

B anke same so nelikvidne in 
so kom aj sposobne redno k re 
d itira ti pripravo in izvoz go
tovih izdelkov, kratkoročne k re 
dite  pa kvartalno znižujejo za 
5 odst.

Podražitve bodo imele nega
tiven vpliv  tud i na  poslovni re
zultat, k i se bo najp rej odražal 
v zm anjšan ju  nadm inim alne 
am ortizacije v višini ca. 20 m i
lijonov in v negativnem  rezul
ta tu  n ek a te rih  tozdov.

T renu tno  še n i realn ih  mož
nosti, da bi učinke podražitev

pokrivali z doseganjem  višjih 
prodajnih  cen v izvozu, ka jti v 
najbolj razvitih  ekonom ijah za
hoda nastopa recesija, na no
tran jem  tržišču pa  n i verjetno, 
da bi kovinsko-predelovalna in
dustrija  smela prim erno  zviša
ti prodajne cene. G ibanje cen je 
že v I. polletju  doseglo letna 
predvidevanja.

Ž ivljenjski strošk i so se po
višali za 19,2 odst. (december 
1979 : jun ij 1980) in se g:banje 
približuje letni s topn ji 40 odst.

Uvoz oprem e je  ustavljen, 
tudi uvoz reprom ateriala , na
dom estnih delov, orodja, itd. se 
zaradi pom anjkan ja  deviz 
om ejuje z najrazličnejšim i ome
jitven 'm i ukrepi.

V prihodn jih  m esecih bo ce
lotna DO v izjem no težkem  po
ložaju te r  bi bili zato potrebni 
ukrepi, da  bi negativne vplive 
zm anjševali na m inim um .

Zvone Jakopič

Prihodnost Verige zahteva 
prizadevno delo in spremembe 
v mišljenju in organiziranosti

Dokaj realno zveni ocena, 
da se v  tem času vsi delavci 
tovarne, posebej odgovorno pa 
še poslovodni o rgan i in stro
kovne službe, ukvarjam o z ob
likovanjem  izhodišč in ciljev 
bodočega razvoja tovarne  v na
daljn jih  petih le tih , p ri čemer 
imajo nek a te ri predlogi tud i 
dolgoročne posledice. K er moč
no poudarjam o prednostne de
javnosti bodočega razvoja, ki 
jim  pravim o na  k ra tk o  kar p ri
oritete, ker govorim o o prest
ru k tu rira n ju  proizvodnje v no
ve izdelke in izdelke, ki so aku
m ulativni. Po odzivu na  zborih 
delavcev smo poročevalci dobi
li občutek, da je  treb a  nekate
re zadeve pojasn iti na razum 
ljivejši način in  da le ni vse 
tako preprosto, ko t se zdi na 
p rv i pogled. Zato im a pričujo
či sestavek predvsem  nam en 
pojasniti razloge za predvidene 
usm eritve.

Iz ocene sedanjega stan ja  in 
predvidevanj o prihodnjem  do
gajan ju , o čem er sklepam o na 
osnovi inform acij in analiz, 
ugotavljam o, da je  naš proiz
vodnji program  po treben  večjih 
sprem em b. P redvsem  se m ora
mo otresti m ateria lno  angažira
ne proizvodnje, ki je nadvse 
neugodna zaradi dveh  razlogov: 
zaradi močnih podražitev  suro
vin in energije, k a r  se še ni 
ustavilo, in zarad i pom anjka
n ja  osnovnega m ateria la , ki se 
bo ob stanju, kakršno  vlada v 
slovenskih in jugoslovanskih 
železarnah, nadaljevalo  tudi v 
prihodnjem  obdobju. M aterial
no angažirana proizvodnja ra 
bi tud i veliko m anipulativnega 
prostora in ne nazadn je  pred
stavlja  nem ajhne transpo rtne  
stroške. F inančni kazalci take  
proizvodnje kažejo veliko ob
čutljivost na vse podražitve, ki 
jih  zarad i neugodn ih  razm erij 
ni možno nadoknad iti z dvigom 
produktivnosti, tako  predstav
lja  možen izhod iz takega sta 
n ja  le odobritev novih  prodaj
nih cen. P ridob ivan je  soglasij 
za nove cene pa  je  v  sedanjem  
času nadvse zahtevno, zam ud

no in dolgotrajno opravilo, ki 
koncu koncev ne daje želenih 
rezultatov v celoti.

Posebej velja  poudariti, da 
se p r i proizvodnji navadnih  ve
rig srečujem o na  domačem t r 
gu z resno  konkurenco, ki je  n i
kakor ne gre zanem arjati. Po
stav lja  se vprašanje, ali je sploh 
še sm iselno, da trošim o tru d  in 
energijo  v  konkurenčnem  bo ju  
za prevlado pri enostavnih iz
delkih. A li ne bi bilo bolje, da 
to proizvodnjo prepustim o kon
kurentom , sami pa  nad a lju je 
mo s tistim , v čemer im am o 
prednost, in  kar, če hočemo, tu 
di znam o izdelovati — verige 
višjih kvalite tn ih  stopenj, s po
sebnim i zahtevam i pri m ehan
skih lastnostih  in oplem enitene 
z n ada ljn jo  tud i toplotno obde
lavo.

Č eprav smo si postavili p ri
orite te  bodočega razvoja, k i jih  
p redstav lja ta  proizvodnja in d u 
strijske oprem e in proizvodnja 
orodja, m oram o vedeti, da je 
sedanja proizvodnja še vedno 
tista, ki m ora s svojo večjo ali 
m anjšo sposobnostjo nositi vse 
brem e nadaljn jega razvoja. Ne 
gre zanem arjati tud i dejstva, da 
je tu d i proizvodnja, ki u s tv a r
ja  veliko am ortizacijo, še vedno 
zanim iva in pom em bna za na
daljn ji razvoj in investicijsko 
graditev . S tem, ko dajem o v 
ostalih  tem eljn ih  organizacijah 
prednost akum ulativnem u p ro 
gram u, to rej tistem u delu p ro 
izvodov, k i p rinašajo  večji do
hodek, pom eni to p re s tru k tu ri
ran je  proizvedenih količin med 
posam eznim i grupam i proizvo
dov, k a r  bistveno popravlja  po
slovne rezu lta te . F inančni k a 
zalci o doseženem poslovnem 
uspehu zgovorno kažejo, ka j je 
tisto, k a r prinaša dohodek.

T aka preusm eritev  p red sta 
vlja  1 vrsto  p restru k tu riran ja . 
D rugi del te  pom em bne naloge 
naj b i p redstav lja li novi p ro 
izvodi ali novitete v  proizvod
nem  program u. T udi te so zelo 
pom em bne. Reči m oram o, da 
nam  stv arn e  zmogljivosti v  p ri
p rav lja ln i funkciji proizvodnje

ne omogočajo enakom ernega 
napredovanja tako  p ri načrto
vanju ko t pri o svajan ju  novih 
proizvodov. R azum ljivo zahte
vajo teoretične podlage in za
snove o novih proizvodih in ve
liko praktičnega dela in adap
tacij v času poizkusne proiz
vodnje, posebno k er vse funk
cije v proizvodnji še niso izpo
stavljene tako, ko t to nareku je  
zahtevnejša proizvodnja. Če 
upoštevam o našo togost in 
vztrajnost, m oram o k tem u  do
dati še dejstvo, da je  brez ra 
dikalnih sprem em b možno le s 
postopnim i korak i p riti do kon
čnega cilja. N ekih  bistvenih 
sprem em b brez velike zavzeto
sti slehernega posam eznika, ki 
sodeluje v  proizvodnem  proce
su s svojim  prispevkom , ne bo 
možno doseči.

K ljub tem u da v prihod
njem  obdobju načrtu jem o  več
je količine proizvodov, ki so 
akum ulativni v  posam eznih toz
dih, se s tru k tu ra  razm erja  le 
počasi popravlja. K aj sto riti ob 
taki ugotovitvi, da bi pozitivne 
tendence pospešili? V sekakor bo 
treba izdelati dodatne analize 
za posamezne tozde s kazalci 
uspešnosti posam eznih variant, 
kar bo omogočilo izbiro na j
ugodnejše varian te , ki bo osno
va poslovnim  odločitvam  za pri
hodnje obdobje. Zelo zanim iva 
analiza je  bila izdelana za tozd 
S idrne verige, k i zgovorno na
kazuje potrebne ukrepe in 
sm eri nadaljn jega  razvoja.

Ob koncu naj povemo, d a je  
sm otrno, da v borb i za boljšim  
poslovanjem  nastopam o v  DO 
povezano, upoštevam o celotni 
proizvodni program , se odloča
mo za in teresan tno  proizvodnjo, 
pri čem er naj sed an ja  organizi
ranost ne nastopa ko t ovira ali 
om ejitev, kar je  pogosto n a j
resnejši problem . O rganizira
nost j<e tista, k i se m ora prila
goditi s tan ju  in  naj bo obliko
vana tako, da bo om ogočala op
tim alno delo in  rezu lta te , in 
m ora preseči lokalno  ali sub
jektivno kom ponento.

Gvido M elink



Zadnji delavnik v Verigi bivšega d irek to rja  Verige, tako  
za V erigo kot tudi za celotne 
Slovenske železarne. »Poslav
ljam o se od človeka, ki m u ne 
ni pom enil dokončne pom iritve, 
am pak je  hotel vsaki stvari p r i
ti do konca, z n jem u lastno ne
m irnostjo in vztrajnostjo. Je  
človek poln energije in idej, 
hk ra ti pa tu d i odločen in ne
ustavljiv . Veriga ga bo vsaj ne
kaj časa pogrešala.«

Vinko Golc se je vsem govor
nikom, posebno pa vsem delav
cem V erige zahvalil za dolgo
letno zaupanje. Poudaril je, da 
mu je  vse to uspelo zaradi nas, 
ki smo znali njegove ideje in 
odločitve izvršiti in  oživiti. Sa
mem u to gotovo ne bi uspelo.

Izrazil je veliko hvaležnost 
vsem, ki so ga v n jegovih  pri
zadevanjih podpirali in  dejal, 
da je  znal ceniti odkritost in 
izmenjavo m nenj, če so ta  do
prinesla k  večjem u napredku  
DO. Težko mu je, da zapušča 
našo DO, saj je  v tk a l vanjo 
svoja najboljša in najbolj plod
na leta življenja, tu  v V erigi je 
pognal svoje korenine. A živ
ljenje je takšno, da se človek 
m ora podati v nova področja in 
ne v z tra ja ti samo na  enem  me
stu.

Sedaj ga ni več na  krm ilu 
naše DO, poznam o pa ga še ve
dno in ostal nam  bo prijatelj 
in svetovalec.

M itja  Koman

5. izredna se ja  delavskega 
sveta DO dne 29. 8. 1980 ne bi 
bila nič posebnega, če ne bi 
bilo na  dnevnem  red u  ene toč
ke — im enovanje d irek torja  
DO. P rav  zaradi te  točke pa je  
postala seja pom em bna in iz
redna. A ne nam eravam  opiso
vati tega pom em bnega dogod
ka, ki je  tako odločilen za vsa
ko delovno organizacijo. Na tej 
seji smo se nam reč poslovili od 
bivšega d irek to rja  V inka Gol
ca ki je  odšel na  novo delovno 
dolžnost.

Im el sem p rije tno , istočasno 
pa pom em bno dolžnost, da m u 
ob slovesu v im enu  delegatov 
delavskega sveta, družbenopo
litičnih organizacij in delavcev 
Verige, spregovorim . Skoraj 
dvanajstletno vodenje DO ni 
k ratek  čas, a tu d i ne tako dolg, 
da bi lahko pozabili n a  pom em 
bne in za V erigo odločilne po
ti, k i so odraz njegovega dela.

Ce se v m islih  povrnem o v 
leto 1968, to je  leto  dni pred 
njegovim  prihodom  in se spre
hodimo po p rosto ru , na kate
rem  sto ji tovarna , te r to p ri
m erjam o s stan jem , kakršno 
poznamo danes, opazimo veliko 
razliko. Zrasle so nove proiz
vodne hale, u re jeno  je vpraša
nje energetike, v  posameznih 
tozdih so sodobni stroji. Seve
da pa se vseh želja  n i dalo ures
ničiti, saj smo se srečevali s 
pom anjkanjem  finančn ih  sred
stev. Z graditi smo m orali in 
frastru k tu rn e  ob jek te  v tovar
ni, saj je  bilo to  področje pred 
tem zanem arjeno. Povsod je  
bilo vpleteno v te  odločitve n je 
govo delo, n jegova smelost in 
odločnost.

V elika so b ila  n jegova priza
devanja za izboljšanje družbe
nega standarda  delavcev V eri
ge, tako  za g rad n jo  stanovanj 
in počitniški dom . Svoj delež je 
prispeval tud i k  razvoju  sam o
upravn ih  odnosov in uveljav lja
n ju  ZZD v našo  DO.

Odlikovala ga je  zlasti skrb  
za slehernega člana kolektiva, 
saj nam  je znal p risluhn iti in 
skušal naše težave tud i reševa
ti, seveda v okv iru  danih  mož
nosti.

Seveda bi bilo nesmiselno 
reči, da  mu nezadovoljneži ne 
bi m ogli n a jti s tvari, ki jih  ni 
dobro opravil ali pa  sploh p re 

slišal. M enim  pa, da m oram o 
vedno kritično oceniti celotno 
delo človeka in ga nato  tud i ta 
ko ceniti, ne pa po posam eznih 
napakah . Zato menim, da ga 
bomo pogrešali, saj nas zapu 
šča v le tu , ko gospodarska si
tuacija  v Jugoslaviji nalaga

pred nas velike obveznosti in 
bi nam  bile njegove izkušnje v 
veliko pomoč.

Ob slovesu m u je spregovo
ril tudi predsednik  poslovodne
ga sveta SOZD Slovenske žele
zarne Igor Uršič. V  svojem  go
voru  je poudaril veliko vlogo

IZVOLILI SMO NOVEGA DIREKTORJA DO
DS DO je na 5. izredni seji dne 29. 8. 1980 izvolil s 

ta jn im  glasovanjem  tov. Noč Pavla, dipl. ing., za d irek 
to rja  DO za m andatno dobo š tirih  let. Nove delovne na
loge je  začel opravljati 1. 9. 1980.

P ri tem  m u zaželimo uspešno delo in  m u k  im eno
v an ju  čestitamo.

Poslovni rezultati v juliju in avgustu
Č eprav sta bila julij in av

gust poletna meseca, predvsem  
dopustniška, je proizvodnja in 
p rodaja  v naši delovni organ i
zaciji potekala v norm alnem  
obsegu. Proizvodnja je bila  si
cer nekoliko m anjša kot v  p re 
tek lih  mesecih, dosežena p ro 
daja  pa  je  presegla p lan iran  ob
seg. Izvoz je  v ju liju  še zaosta
jal za predvidenim . V avgustu  
pa je  bil dosežen 123 odst. v 
p rim erjav i s planom . K ljub  
boljšem u izvozu v avgustu je 
kum ulativno  doseganje p lana  
izvoza v osmih mesecih le  79 
odst., tako da bomo m orali do 
konca le ta  pospešiti izvoz in  ta 
ko izpolniti p lan irane  obvezno
sti za to področje, k ar je v le
tošnjem  letu  p rio rite tna  nalo
ga.

Tozd V ijakam a je v ju liju  
in avgustu  proizvedla več kot 
je bilo predvideno. Tako je  v 
osm ih mesecih le ta  presegla te - 
žinski plan  proizvodnje 5,6 od
stotno. Tudi realizacija izdelkov 
je zadovoljivo potekala, saj je 
večja od proizvodnje. V ju liju  
so prodali za 12,000.000 din  iz
delkov, v avgustu pa skoraj za
15,000.000 din. Tako je k u m u 
lativn i p lan  vrednosti p rodaje  
konec avgusta presežen za 12 
odst., k a r je vsekakor razve
seljiv podatek. Boljšo proizvod
njo pa ovirajo nekateri p ro b 
lemi, ki se stalno pojavljajo . V 
zadnjem  času je  to pom anjka
nje em balaže.

Tozd V erigam a v obeh po
letn ih  m esecih n i izpolnila ko
ličinskega plana proizvodnje. 
S talno je  bilo prisotno pom anj
k an je  določenih dimenzij m a te 
riala, k a r  pa skuša nabava re 
šiti v  septem bru. Ozko grlo 
p redstav lja  površinska obdela
va verig, še posebno pri d rob-
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nih  ročno varjen ih  verigah in 
pri snežnih verigah  za osebna 
vozila. Realizacija verig  je bi
la v ju liju  in avgustu  rekordna 
v letošnjem  letu . Začela se je  
odprem a snežnih verig. K ljub 
tem u p lan  realizacije  v osmih 
mesecih še ni dosežen.

V tozd S idrne verige koli
činskega plana proizvodnje v 
ju liju  in avgustu niso dosegli 
tako na  in ternem  ko t tud i ek
sternem  trgu. D elno so vzrok 
velika popravila n ek a te rih  stro
jev. O dprem a je  v  ju liju  in av
gustu  vrednostno večja od pla
na. Tudi povprečno dosežena 
p rodajna  cena je  b ila  dosežena 
v prim erni višini, k a r  je  posle
dica s tru k tu re  asortim enta. P ro 
izvodnja za po trebe  in ternega 
trg a  je bila m an jša  od plana. 
Z aradi slabih poslovnih uspe
hov v tozd S id rne  verige bodo 
potrebni v č im krajšem  času 
učinkoviti ukrepi, da se bo sta
nje do konca le ta  izboljšalo.

Tozd K ovačnica je  dosegla v 
ju liju  proizvodnjo 146 ton in v 
avgustu 144 ton, nam enjeno 
eksternem u trgu . Za no tran je  
potrebe je pro izvodnja  zaosta
ja la  za planom. Težave so na
stajale zaradi zasto jev  pri te r 
mični in  površinski obdelavi 
izdelkov. O dprem ljena količina 
izdelkov je b ila  v ju liju  večja 
od plana, v rednost pa prav  ta 
ko. V osmih m esecih le ta  je  
bil p lan  prodaje dosežen 100 
odstotno.

Tozd O rodjarna je v ju liju  
presegla plan proizvodnje 6 
odst., v  avgustu  pa plan  ni do
sežen. Se vedno je  proizvodnja 
preveč posam ična, tako  da ka
pacitete niso izkoriščene enako
merno. Z aradi po treb  proizvod
nih tozdov bo potrebno  organi
zirati dodatno proizvodnjo oro
dja. Pojavlja  se neusklajenost 
med posam eznim i kapacite ta
mi.

V tozdu V zdrževanje so v ju 
liju in avgustu dosegli m anjšo 
proizvodnjo od predvidene, k a r 
je posledica nezaključenih  de
lovnih nalogov za vzdrževalne 
storitve, delno pa  so vplivali na  
m anjšo proizvodnjo le tn i dopu

sti. N ajvečji delež v proizvod
nji zavzem a redno vzdrževanje 
stro jev  in naprav.

Tozd TI O je presegel tako  v 
ju liju  ko t v avgustu  proizvod
ni p lan, čeprav v drugem  pol
letju  veljajo  višje planske ob

veznosti ko t v prvem . Tudi 
vrednost prodaje je  b ila  v obeh 
mesecih večja od p lana. P ro
blem atično je bilo pom anjkanje 
nekaterih  sestavnih delov iz 
uvoza in pa  neka te rih  v rs t ma
teriala. P r i n ek a te rih  vrstah  
izdelkov kapacitete niso bile 
usklajene z naročili.

M. K ozam ernik

Prvi vtisi pri uvajanju 
novega sistema 
delitve OD

V tozd V ijak am a smo s 1.
7. 1980 v  celoti uvedli nov  si
stem  nagrajevan ja, ki je v p r
vih dveh  mesecih pokazal do
ločene prednosti in tudi slabo
sti.

D osedanji sistem  je v g lav
nem  upošteval samo količine. 
Novi sistem  stim ulira  količino, 
kvaliteto  in gospodarnost. Vsi 
postavljeni s tandard i ne bodo 
zaživeli toliko časa, dokler bo 
posam eznik enk ra t kot proizva
jalec, drugič kot sam oupravlja- 
lec im el različne ocene in po
glede na  sprejem anje in dopol
n jevan je  standardov. Nov si
stem  slabega dela ne nagraju je , 
to pa je  za m arsikoga nespre
jem ljivo. Reči je treba, da vsi 
s tan d ard i še niso dokončni, za
to je  potrebno stalno dopolnje
van je  in usk lajevanje  med sku
pinam i.

O bračun standarda kvalite te  
(izmeta) je  pokazal, da so za ra 
di nepazljivosti p r i stiskanju , 
tud i n a  ostalih operacijah do
segli slabše izkoristke stro jev  
in povečano porabo orodja. Nov 
sistem  nareku je  izredno preciz
no za jem anje podatkov in v 
bližnji prihodnosti m edfazna 
skladišča in individualno n ag ra 
jev an je  kvalite te  in  gospodar
nosti, za k a r pa v  sedanjem  
tre n u tk u  nim am o možnosti.

S istem  delitve OD je poka
zal, da so strokovna pprav ila  
bolje n ag ra jen a  in da bo v bo
doče od strokovnosti op rav lja 

n ja posam eznih nalog v veliki 
m eri odvisna tu d i v išina OD 
vseh ostalih. Počasi bo treba 
p riti do spoznanja, da sta  teh
nološka in  delovna disciplina 
sestavni del n ag ra jev an ja , če
prav ni n ik je r izrecno oprede
ljeno.

U gotovitev je  tudi, da se je 
povečala razlika m ed delavci z 
dolgoletnim  delovnim  stažem  
in m ladim  delavcem.

Sam  sistem  om eju je  tud i re
solucija o gospodarjenju  v  letu  
1980, ki določa m aso za OD 
glede na doseganje dohodka. Za 
tega pa vemo vsi, da se težje 
dosega, ko t smo predvideli v 
gospodarskem  načrtu , in sicer 
zaradi sp rem en jen ih  pogojev 
gospodarjenja.

Določanje m ase im a negati
ven vpliv  na večje število op
rav ljen ih  ur v posam eznem  
mesecu, to  pa zarad i tega, ker 
na n ivoju  delovne organizacije 
želimo obdržati n ivo OD na 
ravni IV. kv arta la  le ta  1979.

Nov sistem delitve od vseh 
vodilnih s tru k tu r v  tozdu 
od vodje do skupinovodje zah
teva več angažiranosti, pred
vsem pa spoštovanje veljavnih 
sam oupravnih ak tov  v  celoti.

Le ob pomoči vseh bo si
stem  prinesel v p rv i v rs ti več
jo proizvodnjo, to  pom eni večji 
skupni prihodek in dohodek ter 
na koncu tudi večje osebne do
hodke.

C iril Ažman



Vprašali
Konec avgusta  je  odšel na 

novo službeno dolžnost d irek 
tor DO, Golc Vinko, dipl. ing. 
Ob tej priliki sm o ga zaprosili 
za nekaj besed.

Skoraj 12 let je minilo, od
kar ste prišli v  Verigo kot glav
ni direktor. V tem  času so na
stale bistvene spremembe v na
ši DO. Povejte nam nekaj be
sed o tem!

P rve razgovore o možnosti 
prihoda v V erigo sem vodil s 
tak ra tn im  predsednikom  SOb 
Radovljica tov. K ajdižem . Kot 
vam je znano, sem  bil tedaj za
poslen v  Železarni Jesenice kot 
vodja investicij v  topilnicah.

Ko sem to varno  prvič obi
skal, sem im el m ešane občut
ke. Vse se m i je  zdelo malo, pa 
še to  zastarelo. Po prihodu na 
delo v Verigo, sem  skušal čim- 
prej spoznati položaj Verige v 
Jugoslaviji in  Evropi, seveda 
gledano s stališča proizvodnega 
program a. Tako sem km alu z 
najožjiimi soedlavci spoznal, da 
je Veriga p o trebna  nujnega in 
vestiranja s poudarkom  na m o
dernizacijo proizvodnje kakor 
tudi prostorov, k je r  so tak ra t 
naši delavci delali. Spomnim se 
obiska pri firm i U lm a v Italiji, 
k jer sm o videli res urejeno to 
varno, posebno pa so im eli lepo 
urejene tudi garderobe in  san i
tarije . T,a obisk je  p rav  gotovo 
pripomogel, da  smo zgradili 
km alu nato podobne prostore za 
tedanje obrate V erigam  o in Vi- 
jakarno. Ostalo je  s podporo 
nekaj ljudi, k i so m i bili v n a j
večjo oporo p ri odločanju ozi
rom a izdelavi predlogov za sa
m oupravne organe, razm erom a 
hitro  steklo.

Težko se je  vsega spom niti, 
toda res je, da v  začetku nismo 
imeli v  Verigi nobenih  pravih  
izvedbenih načrtov . Nismo ve
deli, k je  so položeni vodovodi, 
kanalizacija, parovodi, električ
ni kabli itd. D elali smo po ob
čutku in  večk ra t so im eli to v a
riši iz investicijskega objekta 
kar m alo sreče, da ni bilo več
jih  katastrof. Spom nim  se, ko 
je delavec na  gradbenem  stro 
ju  kopal zem ljo za gasilski 
stolp. Samo 10 cm od kabla 10 
tisoč voltov je  udaril z izkopa- 
čem — res sreča, da nism o im e
li žrtev!

Ko smo se odločali za razne 
projekte, so pesim isti vedno go
vorili, kdo bo vse to  plačal, 
zlobneži pa še kaj hujšega. Jaz  
se na to  nisem  oziral, ker sem 
vedno trdil, da  se p rava  inve
sticija vedno m ora  sam a p la 
čevati, in se tu d i v  pretežni ve
čini je. To ne  takoj prvi čas, 
perspektivno p a  se p rav  gotovo 
je, sicer ne bi im ela  Veriga da
nes takega priznan ja , tako do
ma ko t v tu jin i, k e r  jo poslovni 
svet res ceni. To velja  za celot
ni program  vseh  tozdov, v k lju 
čno za proizvode, ki naj bi jih  
v veliko povečani količini v p r i
hodnosti p ro izvajal tozd TIO.

Sprem em be za nas, ki smo 
delali v  času izgradn je  v V eri
gi, n iso bile tak o  vidne, saj smo 
bili stalno  p riso tn i in  zalto n i
smo skoke ta k o  im presionirano 
sprejem ali. T oda res je, novega 
je veliko mogoče v ideti, še več 
pa je tistega, k a r  oko povpreč
nega človeka n e  zaznava. To so 
stroji in nap rave , kanalizacja, 
vodovodno om režje, ogrevanje

smo
prostorov, pogonska elektrika, 
p rezračevalne naprave, kolek- 
torski kanali, telefonija itd .

Na koncu vam  želim pove
dati še nekaj zanimivega. P red 
lagano je  bilo, naj si ogledam  
naš počitniški dom v C rikveni- 
ci. Res sva se s sodelavcem Je- 
šetom  odpeljala v dom, ki je  bil 
lociran v Vinodolski. Bil sem  ta 
ko slabe volje, ko sem si ga og
ledal, da sem si rekel, v ta  dom 
ne stopim  več. S ram  me je bilo 
im ena Veriga, saj taki p rostori 
razvrednotijo  podjetje  p ri po
slovnih ljudeh. Otroci, ko je  bil 
dež, so se igrali po stopnicah ter 
bili vsem  v  napoto. Hitro je  ste 
kla akcija  in drugo leto smo že 
kupili nov dom, ki nam  je  lah 
ko vsem  v ponos, posebno še 
sedaj, ko je bil dograjen. V eli
ko poslovnih partnerjev  si želi 
dopusta v  tem  dom u, glavno pa 
je  seveda to, da so z n jim  za
dovoljni delavci Verige, k a r  pa 
prav  gotovo so.

Letošnje leto je v  znamenju 
stabilizacije. Devalvacija dinar
ja in podražitve materiala ter 
energije bodo negativno vpliva
le na poslovni uspeh do konca 
leta. Kakšna so vaša predvide
vanja?

Letošnje leto bo izredno tež
ko. Poslovni rezu lta ti v prvem  
po lle tju  vas ne bi smeli uspava
ti. Z adn ja  podražitev m ateria la  
in energije, ki sta  že nad  po
dražitvam i, ki smo jih  v p lanu  
predvideli, po tiskata Verigo na 
rob rentabilnosti. Nekaj smo 
sicer pridobili na  izvozu z de
valvacijo, toda to je  vse p rem a
lo. B oriti se je treb a  v B eogra
du, da nam  zvezni zavod za ce
ne te  povečane stroške p rizna 
in dovoli povišanje cen n a  do
m ačem  trgu. Jasno  je, da 20 
odst. p rekom erne rasti cen jek 
la delavci v Vergi ne m orejo 
nadoknaditi z boljšim  delom, 
k ar je  cesto parola ljudi, ki se 
na vse razum ejo.

Smo v času sprejemanja 
planskih dokumentov za priho
dnje petletno obdobje. Kot do
brega poznavalca razmer v  ko
vinski industriji vas vprašamo, 
kaj m enite o razvoju delovne 
organizacije za naprej.

V planskih dokum entih  za 
obdobje 1981—85 naj bi dali 
predvsem  poudarka  m oderniza
ciji proizvodnje sedanjega pro
gram a. N e bi se smelo p reh itro  
opuščati vpeljan ih  program ov, 
posebno, če novi še niso dobro  
stekli. Malo sem črnogled, da 
p rogram  tozda TIO ne bo tako  
rasel, k a t je  bilo predvideno v 
p lanih. Pridobiti bo tre b a  še 
strokovn jake  za to  področje, 
ker so ti osnovni pogoj za raz
v itje  teg a  program a. P roizvod
n ja  v  tozd TIO se bistveno raz
lik u je  od ostalih tozdov v DO 
Veriga. P redvsem  je  važna p r i
p rav a  proizvodnje in pa razvoj 
proizvodnega program a, ki se 
m ora p rilagaja ti po trebam  trga . 
Investic ija  v  izgradnjo ha le  za 
po trebe  tozd TIO je  im ela m o
čno podporo družbe, predvsem  
pa ostalih  tozdov v  Verigi, zato 
je po trebno  omogočiti no rm al
no poslovanje. To bo možno do
seči le s p ridobitv ijo  strokov
n jakov  za to področje dela. 
Sploh pa je  treb a  v  tem  tozdu 
m iselnost sprem eniti. C im več je  
treb a  vključiti v proizvodnjo 
tozd TIO sodelovanje o stalih

tozdov, kjer je  to možno, in 
ne iskati le kooperacije izven, 
z izgovorom, da je  to ceneje. 
Zavedati se je treba , da so ci
lji delovne organizacije kot ce
lote na prvem  m estu. Res ne 
bi bilo pravično, da stro ji v ne
katerih  tozdih stojijo, na drugi 
strani p a  se išče zunanje koo
perante. Tu ni opravičila za de
lavce v drugih  tozdih, ki so 
združevali sredstva za izgradnjo 
TIO.

Torej bo potrebno  tudi v 
planu dobro določiti, kako in 
pod kakšnim i pogoji naj bi se 
program  tozda TIO prioritetno

Ob koncu sep tem bra  se bo
mo delavci v združenem  delu 
odločali o srednjeročnih  planih 
za prihodnjih  p e t let. Akcija za 
sestavo planskih dokum entov, 
ki smo jo začeli v  feb ruarju  
leta 1979, se bliža koncu. Zdaj 
smo v najvažnejši fazi plani
ranja, to  je dogovarjan ja  med 
posameznimi nosilci družbene 
reprodukcije. D elavci v  tem elj
nih organizacijah se ne odločajo 
le o razvoju svoje tem eljne or
ganizacije, pač pa vplivajo tu 
di na plan delovne organizaci
je, SOZD SZ, občine R adovlji
ca. O vseh om enjenih  p lanih se 
bodo odločali neposredno na re 
ferendum u ali pa posredno p re
ko delegatov DS. Ze v  svojih 
tem eljih  plana tozd so oprede
lili tud i odnos do zunanjih  or
ganizacij in skupnosti, s ka te 
rim i so povezani.

P red  samo izvedbo referen
duma, na  ka te rem  bomo spre
jem ali tem elje p lana tozd, lah 
ko ocenimo, da je  dejavnost pri 
p riprav i in izdelavi planskih 
dokum entov v  red u  in pravo
časno potekala. Tako smo v ju 
liju  1979 sprejem ali analizo sta 
n ja  in razvojnih  m ožnosti te 
m eljnih organizacij, v času od 
feb ru arja  do ap rila  letos pa 
smo razprav ljali o sm ernicah in 
elem entih za sklepanje sam o
upravnih  sporazum ov. Se po
sebno pripom be iz te  razprave 
so bistveno pripom ogle k bolj
ši izdelavi tem eljev  plana tozd 
in sporazum a o tem eljih  p lana 
DO.

Tako smo v  začetku avgusta 
posredovali o snu tek  Temeljev 
plana tozd 1981— 85 in Sam o
upravnega sporazum a p tem e
ljih  p lana DO v javno obrav
navo. Seveda so p red  tem  oce
nili p rim ernost osnutka DS 
tozd in DO. O m enjene akte so 
obravnavale družbenopolitične 
organizacije skupaj s člani DS, 
nato pa  tu d i zbori delavcev. 
Pripom be, k i so bile dane v 
času javne obravnave, so b ist
veno pripom ogle k  izdelavi 
čimbolj p rim ern ih  predlogov. 
N ajveč pripom b se je  nanaša
lo na usk lajenost investicij s 
predvidenim  proizvodnim  pro 
gram om  v n ek a te rih  tozd, pa 
tud i n a  predvideno število za
poslenih.

V fazi dogovarjan ja  z os
talim i organizacijam i in skup
nostm i izven delovne organiza
cije smo se ak tivno  vključili v 
sestavo predlogov sporazum ov 
tako, da smo na  vse poslane

razvijal — kateri im a prav go
tovo prihodnost. Vodstvo je 
treba  zaupati ljudem , ki so ši
rok i in  smeli, oboroženi s s tro 
kovnim  znanjem , ne pa ljudem , 
ki v poslovanju vidijo le do ju 
tri — sicer pa trenutno  dobre 
osebne dohodke, ki so vsaj za
en k ra t last tud i drugih, — zna
jo pa govoriti, kot bi rož’ce sa
dil’, k ak o r je  rekel Stane Do
lanc.

Kakšne napotke za naše pri
hodnje delo nam boste dali ob 
vašem odhodu?

Z aupajte  strokovnim  in po
litičnim vodjem . Od njih  zah te
vajte, da se dogovorjeno ne 
sprem inja, am pak realizira. Os
nova boljšega življenja je  zna
nje in  delo. Onemogočite tiste, 
ki vse vedo, kaj ni in  kaj je  v

osnutke dali svoje pripom be. 
Tako smo se z večjim i kupci in 
dobavitelji skušali dogovoriti o 
okvirn ih  količinah prodanih  iz
delkov oziroma kupljenega m a
teria la  v prihodnjih  petih letih . 
Bistvene pripom be smo dali na 
planske akte, ki so jih p rip ra 
vile banke, tako In terna  banka 
SZ, L jubljanska banka, Tem e
ljna b anka  G orenjske in Jugo
banka L jubljana. V ključili smo 
se tud i v  razpravo o Dogovoru 
o razv o ju  občine Radovljica, v 
m edobčinski dogovor o razvoju  
G orenjske te r posredno preko 
K om iteja za p lan iran je  o Dogo
voru o tem eljih  p lana  SRS 1981 
do 1985. Nekaj pripom b smo 
dali n a  plan  industrijska rizič
ne skupnosti zavarovalnice T ri
glav K ran j ter Skupnosti za

B iti ru d a r v  takem  času — 
energetsk i krizi, ko je prem og 
spet postal črno zlato, povpra
ševanje po njem  je  izredno — 
ni m ala  stvar. Resnica pa je 
drugačna.

V rudarsk ih  šolah p rim an j
kuje  kopačev, rudarsk ih  teh n i
kov in ru darsk ih  delavcev. Kdo 
bo globoko spodaj v  zem lji re 
ševali energetsko krizo? Zakaj 
naj bi človek ril v  zemljo, ko 
pa ga čaka enak dohodek za 
delo v topli sobi. Tu gre v er
jetno za napačno vrednotenje 
dela, a tud i za nepravilen  od
nos do dela.

O snovna šola danes še en 
op rav lja  svoje naloge, kot bi jo 
m orala. Prem alo še razv ija  
učenčeve zmožnosti in nagn je
n je  do določenega dela — po
klica. Vse preveč so ocene tis ta  
os, okoli k a tere  se suče n ad a lj
n ja  učenčeva prihodnost. O sipa 
v osnovnih šolah je  danes zelo 
m alo, vse več pa je  takšn ih  s 
p rav  d obrim i in odličnimi oce
nam i. Ti se naprej opredelju je
jo v  š tirile tne  srednje šole in  n a 
to faku lte te . Za učence s pov
prečnim i ocenam i ostajajo raz
ne poklicne šole, pa še te  rad i 
obidejo, če je  le mogoče.

Torej je  šolsko spričevalo še 
vedno sm erni kazalec za n ad a lj
n jo  poklicno opredelitev.

Je  delo še osnovna človeko
va v redno ta?  Danes se še vedno 
srečujem o s tistim  starim  k ro 
gom  — poklicne šole za m anj 
sposobne učence, k i niso dobili 
m esta  v  srednjih  šolah, t i  pa 
zopet strem ijo  naprej.

tovarni prav , in to  tako, da se 
jim  da konkretno delo.

Ob koncu nam povejte še 
nekaj vtisov o splošnih razme
rah v DO Veriga!

Verigo sem sm atra l kot del 
sebe. Živel sem za ta  kolektiv 
kljub tem u, da je  bilo tud i do
sti težav, ki pa so danes del na
šega življenja. Veliko lepih  ur 
sem doživel med vam i in  ni mi 
žal za sile, ki sem jih  pustil pri 
vas. K olektiv je  dober in v ve
čini pošten in delaven, k ar sem 
nešte tokra t ugotavljal. Škoda 
je, da ni med sodelavci še več 
tovarištva, ker to  spodbuja  člo
veka, da m u je delo razvedrilo, 
ne pa m ora. Veliko sem  delal 
na tem, d a  bi bilo m edsebojne
ga razum evanja še več, a žal 
nisem dovolj uspeval.

PTT prom et K ran j. Na spora
zum skupnosti za elektrogospo
darstva nismo im eli pripom b.

Na osnovi sp re je tih  tem e
ljev p lana tozd z referendum om  
bodo DS ali pa naši delegati v 
skupščinah posam eznih SIS 
sprejem ali sam oupravne spora
zume. N ato bo sledila zadnja 
faza priprave dokum entov, to 
je izdelava konkre tn ih  planov. 
Med drugim  bom o izdelali tudi 
plan delovne skupnosti skup
nih služb, katerega bodo delav
ci v DSSS sprejem ali z nepo
srednim  izjavljanjem , ker do 
te faze niso neposredno odloča
li o razvoju  svoje delovne sre
dine. Tako bo proces priprave 
planskih dokum entov predvi
doma zaključen do konca leta.

M. K.

Odnos do dela, delovna 
vzgoja, vrednote dela so še ve
dno tiste  vzgojne vrednosti, ki 
v osnovni šoli in  še m arsikje 
drugje k ljub  prem ikom  še ni
m ajo p rave  veljave.

Daleč je  do tja , ko bo vsak 
učenec ob učenju  in  delu  spo
znal, da vsako delo nekaj velja 
in da se bo opredelil za tisti 
poklic, za katerega bo im el naj
več sposobnosti in  možnosti za 
zaposlitev in zaslužek.

Z razvojem  celotnega gospo
darstva so se razv ili tu d i k rite 
riji in pogledi človeka na delo 
so danes drugačni.

Že dejstvo, da je  takoj po 
osvoboditvi KV ru d a r  zaslužil 
več kot m inister, danes pa je 
na 20. m estu, n am  pove, da se 
je sprem enilo naše vrednotenje 
dela v napačno sm er, zato ob
čutimo veliko pom an jkan je  ust
reznih kadrov  v  bazični indu
striji. V našem  delovnem  vsak
danu se še vedno srečujem o s 
preživelim i ostank i m ezdnih po
gledov n a  delo, na  delitev na 
»boljša in  slabša dela«.

Boj za večje v redno ten je  ta 
ko im enovanega »slabšega de
la« se m ora začeti že v osnov
ni šoli, tako bi moglo p riti do 
boljših rezu lta tov  in seveda 
tudi v  usm erjenem  izobraževa
nju in  p ri odnosu do dela v 
družbi.

Tudi ustreznejše m aterialno 
vrednotenje n a jtež jih  del bo 
prispevalo svoje!

D arko Hanžič

Sprejemali bomo temelje razvoja 1981—85

Doklej tako?



8. srečanje ZB SŽ
N adaljuje se pom em bna tra 

dicija — vsakoletno srečanje 
borcev SŽ, k i so še aktivni v 
delovnih organizacijah.

Po določenem skupnem  do
govoru je bil o rgan izato r letoš
njega 8. srečanja ZB SŽ aktiv 
ZB Veriga Lesce in Plam en 
Kropa.

Srečanje je  bilo 23. 8. v Rib- 
nem. Prostor za tak e  in podob
ne prireditve je  izredno p rije 
ten in dokaj dostopen za vsa 
vozila. Poleg tega se razprosti
ra  ob vznožju Jelovice, ki je 
dajala 4 leta vo jne dom borcem 
in po kateri so se odvijali šte
vilni hudi, pa tu d i zmagoslav
ni in junašk i bo ji borcev za 
svobodo in novo Titovo Jugo
slavijo. Po te j znam eniti p la 
noti so se junaško  bojevali in 
um irali tudi štev iln i heroji. Z a
to je  imel izb ran  prostor sa
mega srečanja še posebno vred
noto. Ob tem  je omembe v red 
na že samo znam enita  »Draž
goška bitka«, ki bo v  film u tu 
di izven m eja prikazovala veli
ko epopejo m ajhnega sloven
skega naroda v boju  za svobo
do, zato so si n ekatere  skupine 
železarjev ogledale tud i D raž
goše.

Za o rganizatorja  je  bila vse
kakor to velika in odgovorna 
naloga, zato je  potekalo delo z 
vso resnostjo, k a jti  poleg slav
nostnega in ku ltu rnega pro
gram a, ki ga je  bilo treba p ri
p rav iti in izvesti, je  bilo na p re 
tek dela še za ostalo — p rip ra 
va prostora in  vse ostalo, ki so
di k takem u srečanju.

Sprejem  udeležencev je bil 
od 9. ure do 11.30. Za veliča
sten sprejem  je  prim erno po
skrbela godba na  pihala iz To
varne verig.

K er pa se je  tik  pred p ri
četkom  slavnostnega in k u ltu r
nega program a, k i je  bil p red 
viden za 11.30, v rem e precej po
slabšalo, je  bilo določeno, da se 
program  prične izvajati pred 11.

V začetku sep tem bra je imel 
v Verigi Lesce svojo drugo se
jo K oordinacijski odbor za 
sprem ljanje sku p n e  naložbe v 
novo orodjarno. V finančno 
konstrukcijo  izgradnje nove 
orodjarne smo vključili tudi 
TOVIL L ju b ljan a  in PLAMEN 
K ropa, ki s ta  vsak  z deležem
5,000.000 d in  sodelovala p ri in
vesticiji. Poleg teh  je vložila 
svoja sredstva  tud i In terna  
b anka  S lovenskih železarn.

D a bi sov lagatelji imeli vpo
gled tako v  izvajan je  investi
c ijsk ih  del k o t tu d i kasneje v 
sam o poslovanje orodjarne, ob
sto ji poseben odbor. Žal pa je 
od prve seje m inilo že skoraj 
dve leti. V zrok je  predvsem  v 
zam udi investic ijsk ih  del. O tem 
je bilo dosti govora na seji. S 
tem , ko so se investicijska de
la zavlekla, se je  p rem aknil tu 
di rok, do ka te reg a  bi m orali 
začeti p ro izva ja ti določene ko
ličine orodja iz karb idn ih  trdin

uro. K ajti do te u re  so že vsi 
povabljeni prispeli na  p rired it
veni prostor. Udeleženci iz ne
katerih  delovnih organizacij so 
prispeli na prired itveni p rosto r 
tud i s svojim  borcem  harm oni
karjem , k a r  je ob igran ju  p a r ti
zanskih borbenih pesmi vzbu
dilo v vseh še bolj tovariško in 
slovesno vzdušje. Posebno v red 
noto in pomen so dajali p rire 
ditvi vsi vabljeni spom eničarji 
iz občine Radovljica, med n ji
mi tu d i general polkovnik n a 
rodni heroj Ruolf H ribern ik  — 
S varun.

P rogram  prireditve se je  p ri
čel s slavnostnim  govorom, ki 
ga je  imel predsednik ZZB ob
čine Radovljica tov. Slavko 
Staroverski. Posebno je pouda
ril pom en in veličino bojev, ki so 
se odvijali na tem  področju, 
kar je  tud i velik in dragocen 
prispevek za svobodo vse do
movine. Zato im ajo taka sreča
n ja  v sedanjih  nem irnih  m ed
narodn ih  odnosih še posebni 
pomen. Na tak ih  srečanjih  obu
jam o spom ine na slavno p reho 
jeno pot v NOB in jo obenem  
prenašam o tudi na  m lada po- 
kolenja, da bi m ladi smelo n a 
daljevali začrtano pot v novi 
Titovi Jugoslaviji. Obenem pa 
bi bili po zgledih borcev prav  
tako sposobni za vsako ceno 
b ran iti vse pridobitve NOB.

Tov. predsednik je pouda
ril, da smo danes v  naši družbi 
vsi »čuvarji« in m oram o trdno  
s ta ti na  b ran iku  naše neodvis
ne socialistične Titove Jugosla 
vije. Letos smo dolžni to za
vest in enotnost obram be za 
svojo domovino in za varno  de
lo še bolj u trd iti, saj p rv ič  ob
hajam o srečanje ZB brez svo
jega ljub ljenega voditelja  m ar
šala T ita. Tito nas je učil p rav  
teh  v rlin  in danes, ko brez n je 
ga gradim o naprej, smo n a  sre 
čan ju  vsi potrd ili zvestobo, da 
bom o še naprej delali za sreč
nejši ju tr i  in  ob tem razv ija li

za po trebe TOVIL in PLAM EN. 
To je  bila tud i glavna tem a 
pogovora. Om enjeno orodje 
m orajo proizvajalci v ijakov 
uvažati, 'kar pa p redstav lja  po
sebno v  zadnjem  času velik  pro
blem . Točnega odgovora sovla
g a te lji niso dobili, ker je  p ro 
izvodnja orodja iz karb idn ih  t r 
din odvisna od uvoza n ek a te rih  
stro jev , za k a r  pa izgledi niso 
najbolj obetavni. P redv ideva
mo, da nam  bo uspelo do konca 
le ta  uvoziti vsaj dva stro ja .

D rugo pom embno v p raša
n je  je  bilo, kdaj bomo začeli 
obračunavati udeležbo n a  skup
nem  dohodku. K er investic ija  
še n i ak tiv irana  in pro izvodnja 
še n i preseljena, smo p red laga
li, na j bi za letošnje le to  še ne 
obračunali skupnega dohodka, 
pač pa v le tu  1981.

Ob koncu so si člani odbora 
ogledali še proizvodne prosto re  
nove orodjarne in tozd TIO.

M. K,

bratstvo in enotnost jugoslo
vanskih narodov in narodnosti 
te r krepili obram bno moč do
movine.

Zelo pester je  bil tud i kul
tu rn i program  z recitacijam i na 
temo iz NOB, še posebno pri
jetno, tovariško in veselo vzdu
šje je bilo ob lep ih  partizanskih  
pesmih, ki jih  je  zapel znani 
moški pevski zbor iz Krope.

Ob zaključku program a je  
poskrbela za presenečenje pio
nirska folklorna skup ina  KUD 
Svoboda R udija Jedretiča  iz 
Ribnega. Ko so v narodnih  no
šah zaplesali tako  m ajhni ple
salci iz vasi gostite lja  številne 
narodne plese, je  bilo zares p ri
jetno in udeleženci srečanja 
smo jih  burno pozdravljali s 
ploskanjem. P ra v  s tem i plesi 
so najm lajši m ed  udeleženci in 
obenem iz k roga  domačinov 
najlepše p riprav ili pozdrav ude
ležencem in dobrodošlico.

Po končanem  program u je 
sledilo sproščeno tovariško sre-

V sedanjem  sistem u politike 
delitve sredstev za osebne do
hodke se kaže in  ocenjuje le 
škozi dohodek in  dinam iko ra 
sti dohodka. D ohodek se u s t
varja v zelo različnih  razm erah  
— imamo dokaj zap rta  tržišča 
in tud i vpliv države na  obliko
vanje cen. Če bom o dovolili, da 
bo dohodek ed ina kategorija  za 
ocenjevanje učinkovitosti dela, 
potem bomo nap rav ili veliko 
uslugo tistim , k i stalno strm e in 
pritiskajo n a  zvišanje cen. V or
ganizacijah združenega dela, ki 
imajo slabše poslovne rezu lta
te in so celo v  sanaciji, ven
dar pa so te  dejavnosti družbe
no potrebne in  koristne, bi m o
rali uveljav iti načelo sam oup
ravno dogovorjenega zajam če
nega osebnega dohodka.

P rav  zato je  v  javn i razp ra 
vi družbeni dogovor o skupnih 
osnovah za oblikovanje in  de
litev sredstev za osebne dohod
ke. Dogovor zh a ja  predvsem  za 
uveljavitev trd n e jše  podlage 
nagrajevanja  po delu in rezul
tatih  dela. Izh a ja ti je  treba  od 
delavca, od n jegove p roduk tiv 
nosti in p roduk tivnosti tozd. 
Imamo precejšnje število m erü, 
ki naj bi ve lja la  za oblikovanje 
osebnih dohodkov. Nekaj m eril 
se nanaša n a  fizične kazalce, 
nekaj m eril sestavljajo  tako 
imenovani kazalci gospodarje
nja z družbenim i sredstvi. To 
pomeni, da lahko  tista  tem elj
na organizacija združenega de
la, k i si je  v  svojih  planskih 
dokum entih p lan ira la  delitev či
stega dohodka v  razm erju  80 :20 
zarad i zunan jih  vplivov, ven
dar pa  ob zv išan ju  fizične pro
duktivnosti, boljše organizacije 
dela in  podobno, sprem eni raz
m erje 90 : 10 v delitvi čistega 
dohodka. P r i tem  vemo, da je 
včasih čisti dohodek lahko ni
zek, vsi ostali elem enti pa go
vore o tem, da se je  delavčeva 
produktivnost in  tud i organiza
cija združenega dela dvignila.

Z družbenim  dogovorom  bo
do oblikovane rea lne  osnove za 
delitev osebnih dohodkov, na 
katerih  je  moč oblikovati funk-

čanje. Bilo je mnogo stiskov 
rok m ed borci in aktivisti in 
m arsikom u je spolzela od rado 
sti solza po licu. To so najbolj 
iskren i in srečni trenutk i, da se 
borci vsaj enkra t v letu spro
stijo in  da srečno in v m iru  
ponovno obudilo plem enite in 
težke poti v NOB. H krati pa 
ugotavljajo , da se je splačalo 
trp e ti za tako svobodno in do
bro življenje, kot ga im am o v

cionalne rešitve nagra jevan ja  
po delu  in rezu lta tih  dela, v  te 
m eljn ih  organizacijah združe
nega dela in v delovni skupno
sti. S takšn im  oblikovanjem  se 
bo problem atika sredstev oseb
nih dohodkov u rejala  sam oup
ravno  v skladu z zahtevam i 
družbe in ekonomike. R azviti 
bo treb a  večji interes delavcev 
za večanje produktivnosti dela 
in učinkovitejše gospodarjenje 
z družbenim i serdstvi, bodisi za 
ob ra tn a  ali osnovna sredstva. 
Končno z dogovorom pričaku je
mo boljšo motivacijo delavcev 
za v lagan ja  v razširjeno rep ro 
dukcijo  m aterialne osnove zd ru 
ženega dela, kar je  predpogoj 
za nenehno povečevanje indivi-

socialistični T itovi Jugoslaviji.
Na koncu, ko smo se poslo

vili od borcev iz številn ih  de
lovnih organizacij, k i sodijo v 
sklop SŽ, jie b ila  ničkolikokrat 
izrečena večkrat tis ta  beseda 
srečno in  zopet na  svidenje dru
go leto, ko bo organizator sre
čanja borcev slovenskih žele
zarn Železarna Jesenice.

Je rn e j Vovk

dualne in družbene produktiv
nosti dela. Z m inulim  delom in 
nagrajevanjem  delavcev iz te
ga naslova se daje  z dogovorom 
nekatere sm ernice za tako go
spodarjenje z družbenim i sred
stvi, k i bo delavcu omogočila 
vpogled nad g iban jem  ustvar
jenega dohodka in tu d i m ateri
alno stim ulacijo za naložbe. 
P rav  gotovo smo za sedanje 
spoznanje u stv arili nekaj, k ar 
bo dobro izhodišče za vse de
javnike v  naši družbi v boju za 
stabilizacijo, za boljše gospo
darjen je  z živim  im m inulim  
delom in tudi za uspešnejšo po- 
litko delitve sredstev  skupne 
porabe.

F. Hanžič

Šo lsk i center  Ra d o v l jic a ,
G orenjska cesta 13

Vpisuje v oddelek 
za odrasle

ZA ŠOLSKO LETO 1980/81

1. EKONOMSKO SREDNJO SOLO — od 1. do 4. razreda
— izobraževanje s pom očjo vodil za delavce, ki opravljajo  
delovne naloge in  opravila, za ka tera  se zahteva srednja 
ekonomska šola.
Pogoji za vpis: v 1. razred  končana osem letka, v višje 
razrede končana druga srednja ali poklicna šola. Tisti, ki 
so končali štiriletno srednjo šolo, opravljajo  sam o dife
rencialne izpite.

2. POKLICNO GOSTINSKO SOLO BLED 
za poklice:
— kuhar
— natakar
Pogoj za vpis: uspešno končana osemletka.
T rajan je pouka: 18 mesecev.

3. POKLICNO KOVINARSKO ŠOLO RADOVLJICA 
za poklice:
— strojni m ehanik
— ključavničar
— orodjar
— strugar
— rezkalec
Pogoj za vpis: uspešno končana osemletka.
Trajanje pouka: 18 mesecev.

P rijave  pošljite na naslov: šolski center Radovljica, G orenj
ska cesta 13. Inform acije dobite po telefonu n a  številko 
75-871 od 9. do 12. ure.

Seja koordinacijskega 
odbora za orodjarno

Pravo vrednotenje dela



Proslava na Gorjušah
V nedeljo, 27. 7. 1980, je bi

la na G orjušah, v prelepem  
koncu G orenjske tik  pod Ju lij
ci, velika gasilska proslava, ki 
je bila združena v dve oblet
nici delovanja gasilstva. Isto
časno sta združena v  eno pro
slavo slavila dva slavljenca. 
Občinska gasilska zveza Radov
ljica je  nam reč slavila 25 let 
organiziranega delovanja, obe
nem pa je  domače gasilsko dru
štvo G orjuše obhajalo  10 le t sa
m ostojnega in zelo uspešnega 
dela. Zelo pom em ben pouda
rek proslave je  dajalo  dejstvo, 
da so se organizatorji odločili, 
da bo skupna p roslava  prav  v 
znam eniti partizansk i vasici, 
katere vaščani so ko t celota 
dajali pomembno zatočišče par
tizanom, se bojevali v  partiza
nih, jim  nudili vsestransko  po
moč in tako p rispevali ogro
men delež za svobodo in Titovo 
Jugoslavijo. Na proslavi se je 
zbralo veliko število gasilcev iz 
različnih gasilskih društev  in 
tudi d rugih  gostov. Č eprav je 
ob prihodu  pred sam im  pričet
kom nekoliko deževalo, to ni 
pokvarilo slavnostnega vzduš
ja.

Že sam  sprejem  vseh gasil
skih enot in ostalih  gostov z 
gorjansko godbo in narodnim i 
nošami je  dajal poseben trenu 
tek slovesnosti, sproščenosti, 
hum anosti ob m edsebojnem  
srečanju.

Iz vsebinsko slavnostnega in 
ku lturnega p rog ram a je bilo 
lahko ugotoviti, kako veliko 
humano in  koristno delo je bi
lo v m inulih le tih  v  občinski 
gasilski zvezi R adovljica oprav
ljeno. Lahko bi ugotovili, da je 
gasilstvo n a  tem  področju  med 
najbolj razv itim i in  tehnično 
usposobljenim i v  Sloveniji, da 
kot tak i pom enijo siguren in 
varen bran ik  in čuvar vsega 
im etja in vsega, k a r  smo že le
pega zgradili v naši svobodni 
domovini. Toda vse proslave in 
druge prired itve v  letošnjem  le
tu pričenjam o z m islijo, kako 
je vsa naša  dom ovina vztrepe
tala, ko smo n ep rik rito  zajoka
li vsi Jugoslovani, k e r smo iz
gubili najdražjega, najbolj lju 
bljenega in velikega voditelja 
Jugoslavije m aršala T ita. Z mi
nuto tišine in z m islijo  na ve
čen in  nem inljiv  spom in na 
m aršala T ita  se je  proslava na
daljevala. Z m islijo n a  T ita smo 
gasilci v n ad a ljn ji p rogram  de
la dali zaobljubo, da bomo še 
naprej gradili in delali na nje
govi poti. Da bi bilo gasilsko 
delo vedno bolj uspešno, mo
ram o p rav  v naših  v rs tah  ne
nehno gojiti in razv ija ti med
sebojno spoštovanje b ra ts tv a  in 
enotnosti te r hum anosti, kar 
m ora b iti pri s lehern i gasilski 
nalogi prisotno, k a j t i  v svojih 
mnogih govorih je  m arša l Tito 
poudarjal, da m oram o prav  te 
plem enite človeške v rline v 
svojih v rs tah  vedno negovati, 
jih  razv ija ti in z vzgledi pre
našati naprej na naj m lajše ga
silce pionirje.

V rhunec pom em bne prosla
ve pa p redstav lja  veliko hum a
no delo vseh gasilcev in  vašča
nov gostiteljev z G orjuš v p r
vem  desetletnem  obdobju  orga
niziranega dela. P redsednik  
društva  tovariš Zorč je  v svo
jem  govoru m orda celo p re
skrom no in  prem alo pohvalno

poudarjal, ko je  našteval veli
ka dela vseh vaščanov, poseb
no to, da se je  proslava po 10- 
letnem  obstoju društva že v r
šila p red  lepim, novim  gasil
skim domom. Na tako lep dom  
bi bili lahko  ponosni mnogi ga
silci iz različnih društev, ki de
lajo že mnogo let. Ob tem  je 
potrebno om eniti, da smo pred  
samim začetkom  ob m im ohodu 
pred častno tribuno videli na 
čelu veliko število zastavonoš iz 
raznih gasilskih društev, m ed 
katerim i je  bilo tud i več pio
nirjev z zastavam i.

M orda najbolj slovesen tre 
nutek proslave pa je bilo po
deljevanje številnih odlikovanj 
in diplom  posameznim zasluž
nim gasilcem  in društvom .

O srednji in gotovo med n a j
bolj zaslužnim i odlikovanim i 
gasilci je  p rav  gotvo dolgoletni 
predsednik občinske gasilske 
zveze Radovljica tovariš M atija 
Klinar.

Zasluge za dolgoletno in us
pešno delo p ri vodenju gasil
skih d ru štev  v občini R adovlji
ca gredo v veliki m eri p rav  
predsedniku K linarju . Ta p le
m eniti predsednik ni samo po 
videzu širokopleča osebnost v 
gasilstvu, k i je pomembna. M i
slim, da im a predsednik K li
nar veliko in hum ano človeško 
srce. To veliko srce je  nam enil 
gasilstvu, saj s svojim  delom in 
modro besedo, k i gre vsem do 
srca, razd a ja  srce vsem  gasil
cem, ko vceplja tud i vsem no
vim gasilcem  in p ionirjem  v 
društv ih  ljubezen do dela v ga
silskih društv ih .

Ob koncu slavnostnega de
la proslave je  predsednik gasil
skega d ruštva  gostitelja sloves
no p rerezal trak  in s tem  odprl 
nov dom. Obenem je vse ude
ležence povabil na ogled p ro 
storov. Dom  in resnično več le 
pih upo rabn ih  prostorov s p r i
jetno dvorano, tako da so do
mačini lahko  ponosni nanj. Ta 
novi dom  jih  bo v bodoče p ri 
delu, pni k u ltu rn ih  p rired itv ah  
pa tu d i p ri razvedrilu  še bolj 
združeval in med seboj pove
zoval.

O m eniti je pomembno, da je  
bila ob ustanovitv i d ruštva p ri 
vaščanih velika zavest, ker so 
pred 10 le ti ugotovili, da m ora
jo im eti v  vasi sami svojo o r
ganizacijo, k i bo s svojim  ak 
tivnim  delom  stala varno na  
braniku im ki bo varovala naše 
lepe dom ove in lepo domovino 
pred n ajhu jšim  sovražnikom  
gasilstva — rdečim  petelinom .

Končno je na proslavi op
ravljena še ena pom em bna no
vost, k i so jo prav  tu  opravili, 
in tako pokazali zgled drugim  
društvom . N am reč gasilsko d ru 
štvo z G orjuš se je  pobratilo  z 
gasilskim  društvom  iz Umaga, 
ki je v sosednji republik i H r
vaški. Tako so med seboj n a 
vezali p rija te ljske  vezi in na 
p rired itv i so to p rija te ljstvo  na  
vseh področjih  v delu samo po
trdili.

S lovesnost se je  zaključila s 
slavnostnim  razvitjem  novega 
prapora G asilskega društva Go
rjuše. Pod tem  novim in lepim  
praporom  se bodo odslej zbi
rali m arljiv i gasilci in drugi v a 
ščani te r  tako  kovali nove h u 
mane delovne akcije.

Po končanem  program u se 
je pričelo ob dobri jedači, spe

cialitetah Gorjuš, m edsebojno 
prijetno družabno srečanje. Tu
kaj si gasilci med seboj obuja
jo spomine na oprav ljene mno
ge hum ane akcije ob nesrečah 
in tudi spomine na  različna 
tekm ovanja gasilcev. Tudi taka 
družabna srečanja dajejo  mno
ge pobude in navd ihe za nove, 
še bolj tehnično izpeljane, hi
tre  in  izpopolnjene te r  uspeš
ne akcije v korist in varstvo 
družbene in p riva tne  lastnine. 
Proslava na  G orjušah  bo tako 
ostala v p rije tnem  spom inu in

Sklepi sam oupravnih  orga
nov od 11/6—1980 do 10/9— 
1980.

ZBORI DELAVCEV
— S prejet je  b il polletni za

ključni račun po tozd in DSSS.
— O bravnava tem eljev  pla

na za tozd, DO, občino, SOZD 
SŽ in IB SZ.

— Pomoč pobra ten i občini 
Brus.

DELAVSKI SVET
DELOVNE ORGANIZACIJE
V tem  času je  delavski svet 

delovne organizacije zasedal 
š tir ik ra t in  na dveh  redn ih  in 
dveh izrednih se jah  sprejel 
naslednje sklepe:

— Imenoval je  razpisno ko
misijo za im enovanje d irek to r
ja.

— Imenoval je  razpisno ko
misijo za vodjo tehničnega sek
torja.

— Cene za novi sam ski dom 
so 325 din, za s ta ri sam ski dom 
pa 180 din na osebo. Nove ce
ne veljajo s 1/7— 1980.

■— Skupno reševan je  stano
vanjsk ih  vprašanj z d rug im i or
ganizacijam i združenega dela: 
Sava K ranj, A lm ira Radovlji
ca, Iskra — tozd E l Blejska 
Dobrava, G radbinec Jesenice, 
Območna vodna skupnost Go
renjske K ranj, V arnost L jub
ljana  — Enota K ran j.

— Potrd itev  poročila o delu 
poslovnega odbora in  njegovih 
sklepov za pretekli mesec.

— Cena kosila v  okrepče
valnici znaša od 1/7— 1980 da
lje 42 din.

— Im enovanje kom isije za 
sestavo predloga program a po
častitve 30. obletnice sam oup
ravljanja.

— Sprejem  p rog ram a svo
bodne m enjave dela za splošni 
sektor.

— Potrditev  p rog ram a po
častitve 30. obletnice sam oup
rav ljan ja .

— Sprejem  pred loga za do
polnilno odobritev prekoračitev  
p ri že odobrenih investic ijah  za 
TIO, orodjarna skupaj 4,444.948 
din, za Zem eljski p lin  758.398 
din in za tozd S id rn e  verige 
272.480 din.

— P otrd itev  podpisnikov 
deviznih računov.

— Soudeležba v  višin i 50 % 
vrednosti stanovanja, k i ga bo

pomeni tu d i navdih in pot za 
nove dosežke v gasilskih vrstah. 
Tudi člani gasilskega društva 
Ribno smo se udeležili proslave 
ter smo s svojim i pionirji p ri
spevali z lepo recitacijo o po
menu gasilstva h ku lturnem u 
program u. Tako smo z najm laj
šim udeležencem  še bolj pope
strili k u ltu rn i program  prire
ditve. S proslave so se gasilci 
lahko vračali po novi asfaltira
ni poti nazaj proti Bohinju ali 
preko Jelovice. Ciani gasilske
ga d ru štv a  Ribno smo se v ra 
čali p reko  prelepe Pokljuke. 
Med potjo  smo se še poklonili 
pred spom enikom  na Gorelje- 
ku. Tu je  v veliki zimi in z

DO M urka dodelila družini Jo- 
skič.

— N ajem  kredita od Sam o
upravne interesne skupnosti v 
višini 6,800.000 din za dobo 15 
let, po 4 odst. obrestni m eri za 
plačilo avansa za nakup s ta 
novanj.

— Sprejem  osnutka Sam ou
pravnega sporazum a o tem eljih 
plana SŽ V eriga Lesce.

— Posredovanje v javno ob
ravnavo do 5/9—1980:

— Dogovor o tem eljih plana 
občine R adovljica za obdobje 
1981— 1985.

— Sam oupravni sporazum  o 
tem eljih  p lana SOZD SŽ v ob
dobju 1981— 1985 in tem eljih 
plana in te rn e  banke za obdob
je 1981— 1985.

— N a razpis individualnega 
poslovnega organa — direk tor
ja  delovne organizacije se im e
nuje tov. Noč Pavla, dipl. ing., 
roj. 4. 8. 1939, za dobo 4 let, 
s pričetkom  1. 9. 1980.

— V občinski kom ite za p la
n iran je im enuje  delavski svet 
tov. K ozam ernik  M arjano, dipl. 
oec.

— V kom isijo za OD v pa
nogi črne in barvaste m etalu r
gije te r  v kom isijo SOZD SŽ 
im enuje delavski svet tov. No
vak M arijo, dipl. oec., za nam e
stnika pa  Cop Franca, dipl. 
psih.

DELAVSKI SVETI TOZD
D elavski sveti po tozdih in 

DSSS so v  tem  času sprejeli 
naslednje predloge:

— D ružbeni dogovor o ob
likovanju  in izvajanju  kadrov
ske politike v  občini Radovljica.

Zahvala

veliko premočjo Nemcev v tež
ki b itk i 15. 12. 1943 herojsko 
padel 3. bataljon slavne P re
šernove brigade. V tem  ju n a
škem boju do poslednjega bor
ca je čudežno ostala živa le ena 
borka. Z aradi te hero jske bitke 
so poslej bataljon  preim enova
li v »nesm rtni bataljon«, ker so 
borci z junaško sm rtjo  v borbi 
postali nesm rtni.

Mislim, da smo z obiskom 
pri spom eniku na  G oreljeku 
najbolj veličastno zaključili 
povratek domov. T ake poti in 
spomini nas bodo samo plem e
nitili pri našem nadaljn jem  
delu.

Je rne j Vovk

— Sam oupravni sporazum  o 
združevanju sredstev za skup
no zadovoljevanje pogojev re
kreacije v  Triglavskem  pogorju 
(razen tozd Vzdrževanje).

— SS o ustanovitv i poseb
nih  izobraževalnih skupnosti.

-— Povečanje p lana  kadrov 
v K om ercialnem  sek to rju .

— Potrd itev  v rs tn eg a  reda 
prosilcev za stanovanja.

Poleg teh  skupnih sklepov 
je bilo v posam eznih tozd spre
jeto še:

Tozd V erigam a:
— Stanovanje n a  A lpski 76, 

ki ga je izpraznil P rašiček  A n
ton, se dodeli Jožetu  P ergerju .

— Sobi na  K okrškem  odre
du 13, k a tere  je zasedal S tane 
Železnjak, se dodeli: ena A jki 
Cejvanovič, druga Ibrah im u 
Djogiču.

■— Stanovanje n a  K okrškem  
odredu 9, ki ga je zasedala Jo 
žica Tetičkovič, se dodeli Jun- 
gič Persi.

Tozd V ijakarna:
— S tanovanje na  Bledu, 

G rajska 23, se dodeli A nteju  
D uvjaku.

Tozd S idrne verige:
— N abava dvojnih  h id rav 

ličnih prevoznih Škarij.
Poslovni odbor je  obravna

val in sprejel:
— R ezultate službenih  po

tovanj.
— Poročila o doseženi p ro

izvodnji in kom ercialno poro
čilo.

— P otrd il je  operativni 
plan za mesec avgust.

— Odobril je službena po
tovanja.

Ob mojem odhodu iz delovne organizacije Veriga sem bil 
deležen izredne pozornosti od članov DS DO. Izrečene besede v 
zahvalo za moje delo v  Verigi od predsednika DS DO ing. Mitje 
Koman ter od direktorja Slovenskih železarn ing. Igorja Uršiča 
mi bodo najlepše napotilo za delo na novem delovnem mestu.

Ko zapuščam Verigo, v kateri sem pustil največ svojih delov
nih moči, ki so v  življenjski dobi vsakemu človeku na razpolago, 
mi je ob slovesu težko.

Najlepše se zahvaljujem DS DO ter preko njega vsem  članom  
kolektiva za sprejeta darila in priznanja. Posebej se zahvaljujem  
članom splošnega in komercialnega sektorja ter sodelavcem iz 
EOS za izkazano pozornost.

Lepa hvala vsem vodjem sektorjev in vodjem tozdov za do
bro sodelovanje, katerega rezultati so s pomočjo družbenopolitič
nih organizacij in samoupravnih organov v Verigi zadnjih 12 let 
prav gotovo spodbudni in kažipot za nadaljnje delo.

Vinko Golc

Sklepi samoupravnih organov



Kadrovske vesti
Novosprejeti delavci:
TIO: Lojen Edi, P e te rka  Anton, H rast D anijel, Mujezinovič 
Remzo, H abjan Dragica, Beljan Zofka
Vzdrževanje: Legat Matjaž, Bizjak Nenad, K upljenik  Tomaž, 
Perkovič Aleš, Rozm an M arko, Podgornik Rajko, Gašperšič Iztok. 
Babič Pero, B ojanič Goja
V erigam a: Benedičič Bogdain, Razinger Slavko, K ristan  V alentin ,
Jesenšek S tanislav , Lukežič Zvonko, N ovak Željko
V ijakarna: Felič Esad, Zupan D am jan
O rodjarna: Božič Rom an
Kom. sektor: M arš Branko
Kovačnica: G ojkovič Slobodan

Prišli iz JLA:
O rodjarna: P ogačar Janez, Janežič M arjan, Tavčar Jože, H rovat 
V ladim ir
V erigam a: Mičič M arko, Tucič Selan 
Sidr. verige: M ohorič Zdravko

Prenehali z delom:
Vodstvo DO: Golc Vinko, U rbanc Rezka 
Tehnični sek. : D oria Franc
Splošni sek to r: Silič V ladim ir, Salihovič Zahida 
Komerc. sek to r: P ran jič  Božo 
O rodjarna: K oren G ordana, Arih Janez
V erigam a: M učič Nikola, Železnjak Stanislav, Železnjak D anica, 
Tetičkovič Jožica

Sidrne verige: H iti Igor, Đorđevič D ragan, Delič Omer 
V zdrževanje: Robnik Vinko
Kovačnica: M altarič  Duro, D ebeljak V ladim ir, M ikojevič N ikola 
V ijakarna: D ežm an Tomaž

Odšli v JLA:
O rodjarna: Podlogar Dušan, Oman M arjan  
V zdrževanje: M ulej Milan, M encinger M artin  
V ijakarna: N ovak Zdravko

Poročili so se:
Volk M arjan iz tozd O rodjarna 
Kovačič M arjan  iz tozd Vzdrževanje 
Skušek Leopold iz tozd V erigam a 
Varešlič S adeta  iz tozd V erigam a 
Vukalič Ism eta iz tozd V ijakarna 
V idm ar E dvard  iz tozd O rodjarna

Rodili so se:
Eržen G abru iz tozd Vzdrževanje sin Sim on 
P ristov  M atjažu iz tozd V zdrževanje sin Gregor 
Terseglav B ojanu  iz Splošnega sek to rja  hči M arjeta 
D uvnjak A n tu  iz tozd V ijakarna hči Jad ran k a  
Ž ijun Georgu iz tozd V erigam a hči T ina 
Žbogar S tank i iz Splošnega sek torja  sin  Miha
Z upan Ivu iz tozd V ijakarna hči J a n ja  K adrovska služba

Zahvale

Njegov
jubilej

Jožeta  Tone j ca vsi dobro 
poznamo, saj ga vsak dan sre
čujemo, ponavadi že zgodaj 
z ju tra j, ko prihajam o na delo. 
Skrbi za lepo okolje, posprav
lja, sadi cvetlice in sploh skrbi, 
da je  naša okolica lepa in p ri
je tna. Vse to dela z veliko lju 
beznijo, z veseljem  in dobro 
voljo.

9. avgusta 1980 je  praznoval 
50 le t skupnega življenja z že
no M inko. Poročila sta se v ča

su svetovne gospodarske krize, 
ki je bila najm očnejša v letih 
1932 in 1933. Bili so težki časi, 
toda pridne, delavne roke so 
prem agale vse težave in doča
kala sta velik praznik , 50 let 
skupnega življenja. Že iz zgo
dovine našega naroda  vemo, 
kaj vse se je zgodilo v teh  pet
desetih letih . Vemo, da jima 
življenje n i bilo posuto z roži
cami. Srečevala sta  se s pro
blemi, za katere  m nogi od nas 
komaj verjam ejo. P rav  zato o 
teh težavah in preho jen i poti 
Jože ne govori rad  in  pravi: 
(Kaj bi pravil, saj tako ne bi 
verjeli.« Rad pa  spregovori o 
gasilcih, o prostovoljnem  gasil
skem društvu, ki je  bilo usta
novljeno že le ta  1937 in  kate
rega član je p rav  od začetka. 
Bil je 42 le t poveljn ik  PGD, ki 
se je  m ed vojno om rtvilo, po 
vojni pa je  zopet zaživelo. Ga
silska enota dosega velike us
pehe na gasilskih tekm ovanjih . 
Tov. Jože si želi in  priporoča, 
tako članom kolektiva, kot tudi 
članom PGD, da na j bo društvo 
prostovoljno, saj je  pod pred
sedstvom  Cirila A žm ana in po
veljnika A ntona N ežm aha do
volj močno, da n ad a lju je  že za
stavljene tradicije  in dosega še 
boljše rezultate.

Veliko bi še lahko pisali o 
Jožetu, k i je zaposlen v tej DO 
že od le ta  1923. Zanim ivo bi bi
lo vedeti, kako se je  vrtelo  ko
lo zgodovine pod je tja , ki se je 
močno razširilo in tud i veliko 
pridobilo. Toda Jože pravi, da 
se noče »bahati«. O stal je  skro
men, delaven in  čeprav se ne 
razum e na p arag rafe , ga je 
najbrž nekaj vseeno prizadelo, 
da o m arsika te ri s tvari ra je  
molči.

Ob 5 0-1 etnici poroke Jožetu 
kot njegovi ženi M inki iskreno 
čestitam o in jim a  želimo obilo 
zdravja in dobrega počutja.

Uredništvo

Za prejeto jubilejno nagrado se najlepše zahvaljujem tozdu 
verigama, kakor tudi vsemu kolektivu želim tudi v  bodoče mno-
gouspehov- Štefan Tomšič

Ob moji 50-letniei se najlepše zahvaljujem za izrečene prisrč
ne čestitke in  darila. Zahvaljujem se sodelavcem planskega od
delka, posebno pa mojim ožjim sodelavcem tozd vijakarne, ka
kor tudi sindikatu skupnih služb. Rozka Vester

Najlepše se zahvaljujem sindikatu tozd vzdrževanje za spo
minsko darilo, ki sem ga prejel ob praznovanju 50-letnice.

Alojz Antolin

Ob mojem osebnem prazniku sem bil presenečen in hkrati 
vesel, da so se m e spomnili moji sodelavci, s katerimi sodelujem: 
gasilci, splošni sektor in saldakoniti. Najlepše se vsem skupaj za
hvalju jem  za čestitke in darila in jim  želim veliko uspeha pri 
nadaljn jem  delu. j 0že Tonejc

Osnovni organizaciji tozd Vijakarna se najlepše zahvaljujem  
za izkazano denarno  pomoč ob moji bolezni. Ivanka Kristan

Vsem sodelavcem komerciale, skupnih služb, sindikatu in 
vsem tistim, ki so prispevali za prekrasna darila ob mojem od
hodu v pokoj, posebno pa transportni grupi TVL, se najlepše 
zahvaljujem . Vsem želim še nadalje mnogo uspehov na delovnem  
mestu. Anica Jarm

NESREČE V MESECU JULIJU IN AVGUSTU
V ju liju  se je  ponesrečilo devet delavcev.

T orkar Janez, Tozd TIO
Železnjak S tane, Tozd V erigam a 
D ijanič Gizela, Tozd V erigam a 
Ž ijan  George, Tozd V erigam a 
Kosi Vlado, Tozd V erigam a 
Tonejc Dora, Tozd V erigam a 
Meglič A lbin, Tozd S idrne verige 
Todorovič M itro, Tozd Kovačnica 
A žm an A nton, Tozd Kovačnioa

V avgustu  se je  ponesrečilo sedem  delavcev.
A vdič Zij-ad, Tozd Sidrne verige
Zakšek Danilo, Tozd S idrne verige 
Zgonc Alojz, Tozd S idrne verige 
K ošak F ran jo , Tozd V erigam a 
Jem ec Ciril, Tozd V erigam a 
Magdič D arko, Tozd TIO 
H atič Ibrah im , Tozd Kovačnioa

A m bulan ta  prve pomoči je v  m esecu ju liju  in  avgustu  po
sredovala 836-krat.
Urezi, vbodi — 58-krat
Opekline — 31-krat
U darnine, s tiskan ine  — 21-krat
O drgnine — 28-krat
Glavobol, zobobol — 170-krat
T u jk i v očesu — 29-kralt
Želodčne bolečine — 28-krat
Prehladi, bolečine grla — 24-krat
P rev ijan je  — 45-kra,t
M erjenje krvnega pritiska — 130-krat
Ostalo — 207-krat

V obeh m esecih smo zabeležili pet začetnih požarov.
Služba varstva pri delu

V  zadn ji številki Verige so s seznam a uspešno op rav 
ljenega izp ita  za voznike v iliča rja  pom otom a izpadli na
slednji tov ariš i: S tjepanovič D rago, Zgonc Alojz, M acuh 
Peter in  D uvjak  A nte.

Za pom oto se jim  opravičujem o.

Crikvenica in mi
K ar precej nas je bilo, ki 

smo se letos odločili, da preži
vimo letni dopust na  m orju  v 
našem  počitniškem  dom u v 
Crikvenici.

Vsak je težko čakal dan od
hoda, zanim alo pa nas je  tud i 
m nenje tistih , k i so se vračali 
z dopusta iz našega dom a v 
Crikvenici. To smo počenjali 
zato, ker vsako leto zam enja
mo delovno osebje v našem  do
mu.

Dosti dopustnikov iz naše
ga doma je  bilo, ki so b ili z 
bivanjem  v  n je m szelo zadovolj
ni, n i pa m an jkalo  tudi tistih, 
ki so negodovali. V erjetno se 
bomo v bodoče m orali bolj za
vzeti, da stvari, k i nam  grenijo 
tako težko pričakovani dopust,

in
odpravim o. Zelo me je  motilo, 
da smo zanem arili igrišče za 
balinanje, na katerem  je bil ve
dno živžav. Tudi miza za n a 
m izni tenis je  b ila  popolnom a 
uničena. O dpraviti te pom anj
kljivosti n i vezano na velike 
stroške in bi se ob pričetku  se
zone dalo usposobiti. D rugo je 
n astan itev  v starem  ali novem  
delu doma. Mislim, da so tu 
razlike prevelike in da je  no
vi del le preveč hotelski za ta k 
šen oddih, saj bo vzdrževanje 
izredno drago. S tari del je  ne
prim eren, saj ni niti dovolj sa
n ita rij, pa še te  so zelo nep ri
m erne. Če bi povprašal k u h a ri
co, kako je zadovoljna s kuh i
njo, bi bilo veselja na dopustu 
konec. Pokazala bi vam  prosto

re, ki so vse pre j ko t kuhinja, 
saj oprem a v kuh in ji sodi na 
smetišče. No, če vemo, da se je 
v teh  prostorih  priprav lja la  
h rana  za 60 ljudi, nam  bo kaj 
km alu jasno, zakaj je  vsako le
to druga kuharica in  z njo vred 
še ostalo osebje. P a  tud i p ri
pomb bo veliko m anj. V erjetno, 
da bomo m orali poskrbeti, da 
rešimo, kar je  nu jnega za n o r
malno delovanje počitniškega 
doma. N ujna bi b ila  adaptacija 
starega doma, da bi se pogoji 
b ivanja  izenačili, kakor tud i 
pogoji p rip rave  h ran e  izboljša
li. Če pa  ne bomo našli poti za 
rešitev tega problem a, nam  la h 
ko san itarna  inšpekcija prepo
ve obratovanje  kuhinje, saj 
nam  s tem grozi že nekaj let.

V erjetno tu d i zm anjševanje 
osebja pod tak šn im i pogoji de
la n i bilo p rim em o. Veliko nas 
je bilo, ki smo se najbolj je 
zili n a  poslovanje bifeja, tako 
da smo večkrat tešili žejo d ru 
gje, p a  čeprav bi se ra je  odže
jali v našem  dom u kot le ta  po
prej.

Upam, da bomo vsi zain te
resiran i za odpravo teh po
m anjkljivosti, m orda bomo k a 
tere  še dodali, ali jih  črtali, 
vendar enotni, da poskrbim o, 
da bo b ivanje v  našem  dom u 
vsako leto bolj prijetno . S tva
ri, k i nas žulijo, povejmo ti
stim , ki so za odpravo le-teh 
odgovorni, tako  bodo tud i lah 
ko ustrezno ukrepali.

Jože P fa jfar

Zahvali
Ob boleči izgubi dragega očeta se zahvaljujem sodelavcem  

tozd Verigam a za izrečena sožalja in denarno pomoč.

Cilka Kučič z družino

Ob boleči izgubi najinega očeta Jožeta Vovka, se iskreno za
hvaljujeva sodelavcem ŠPIK in finančnega sektorja, vzdrževa
nja, DSSS, aktivu ZB za izrečena sožalja, darovano cvetje in de
narno pomoč.

Posebna zahvala govornikoma in vsem  tistim, ki so ga spre
mili na njegovi zadnji poti.

Franc Vovk  
Štefka Obermajer
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Za nagradno križanko, k i je  bila ob javljena v prejšn ji številki, smo dobili natanko 100 rešitev. Iz
žrebani so bili naslednji reševalci: prva nagrada 170 din Mira Vidic, d ruga 110 din A nka Novak in 
M arjan Čimžar, t r e t ja  80 din Marko Jasenovac in A lm a Sujević.
Rešitev današnje križanke nam  pošljite do 2. oktobra 1980.

Gasilsko društvo 
Begunje — prvak SFRJ

V dneh 6. in 7. septem bra 
1980 je na  T jen tištu  v Bosni in 
Hercegovini potekalo  V. jugo
slovansko gasilsko tekm ovanje, 
katerega organizator je  bila Ga
silska zveza Jugoslavije. Pokro
vitelj tekm ovanja je  bil Zvezni 
sek re ta ria t za SLO.

T jentište, legen d arn i narod
ni park  NO in pokopališče 3.301 
partizana, je  bilo gostitelj 
3.500 gasilcev tekm ovalcev V. 
zveznega gasilskega tekm ova
nja.

Tekm ovanje je  potekalo na 
športnem  .stadionu m ladinske
ga turističnega cen tra  »Sutje
ska«. N a tem  stad ionu  se je 
borilo za naslov Jugoslavije  200 
gasilskih enot iz vse Jugoslavi
je. Iz Slovenije se je  tega tek
m ovanja udeležilo 24 enot, od 
tega š tiri iz naše občine, in to: 
članska in p ion irska B desetina 
GD Begunje, m ladinci GD Gor
je in enota garn izona VP 1098/ 
36 Bohinjska Bela. Vse te eno
te  so na  zadnjem  kongresnem  
gasilskem  tekm ovan ju  osvojile 
p rva m esta in se s tem  plasma
le v zvezno prvenstvo.

V. jugoslovansko tekm ova
nje gasilcev je  bilo organizira
no za moške in  ženske enote 
vseh starosti, za prostovoljna 
gasilska društva in poklicne ga
silske enote. T ekm ovanje  je bi
lo razdeljeno n a  dva dela, oba 
je m orala opraviti vsaka nasto
pajoča enota. V prvem  delu je  
bila izvedba gasilske vaje z mo
torno brizgalno, v drugem  šta
fetni tek  s p rep rek am i na  pro
gi dolgi 350 m. P rep rek e  so p ri

prav ljene tako, da m orajo na  
njih gasilci izvajati gasilske ve
ščine. V sak del tekm ovanja se 
ocenjuje posebej, dosežena re 
zultata iz obeh delov pa pogo
ju je ta  uvrstitev .

T ekm uje se po naslednjih  
skupinah :

1. skup ina: P ion irji A s ta 
rost 7— 10 let.

2. skupina: P ionirji B s ta 
rost 10— 14 let.

3. skup ina: M ladinci s ta rost 
14—18 let.

4. skup ina: Članice GD sta 
rost n ad  18 let.

5. skup ina: Članice IGD sta 
rost n ad  18 let.

6. skup ina: Člani GD sta 
rost nad  ,18 let.

7. skup ina: Člani IGD sta 
rost n ad  18 let.

8. skup ina: Poklicni gasilci 
te rito ria ln ih  enot.

9. skup ina: Poklicni gasilci 
industrijsk ih  enot.

10. skupina: P ripadnik i
JLA.

Tekm ovanje se organizira 
vsaka štiri leta. Zanim ivost 
zveznega tekm ovanja je tud i ta , 
da enote tekm ujejo  za posam ez
ni del tekm ovanja  v skupinah 
po š tiri enote, ki prično izvaja
ti svoje naloge na strel s ta r 
t e l a .

Vse tekm ovalne enote so 
strem ele k čimbolj ši uvrstitv i, 
kar so pokazali tud i zelo tesni 
rezu lta ti ekip. Razlike med po
sam eznim i ekipam i so bile m i
nim alne, zato so se vodili d ra 
m atični boji na štafe tn i progi, 
saj je  lahko  za sekundo boljši

rezultat od drugih  prinesel po
sameznim ekipam  zmago v  svo
ji skupini.

Seveda so bili najzan im ivej
ši boji članskih m oških ekip. 
Čeprav so bile nek a te re  ekipe 
z rezu lta ti na preg ledn ih  tek
m ovanjih kandidati za zmago
valca, je  razplet tekm ovanja 
prinesel čisto drugačno sliko. 
Do zadnjega zveznega prvenst
va slovenske ekipe v moški 
konkurenci niso uspele osvojiti 
najvišje lovorike — p rv ak a  Ju 
goslavije, kar pa nam  je uspe
lo letos. Članom tekm ovalne 
eno Gasilskega d ru š tv a  Begunje 
je z odlično izvedenim a obema 
deloma tekm ovanja uspelo 
zm agati v  svoji skupin i. Veselje 
v domačem tab o ru  je  bilo ne
popisno, ker je zelo lep rezul
ta t dajal upanje na  osvojitev 
najvišjega naslova — absolut
nega p rvaka  Jugoslav ije  v  mo
ški konkurenci. Bolj se je  bližal 
konec tekm ovanja, več je  bilo 
upanja, saj poklicne in indust
rijske enote niso dosegale takih  
rezultatov kot enote prostovolj
n ih  GD. Ko so se zvrstile  n a j
boljše enote, take, ki so na do
sedanjih tekm ovanjih  posegale 
po najv išjih  rezu lta tih , smo že 
pred koncem tekm ovan ja  ne
uradno vedeli, da je  tekm oval
na enota GD B egunje z najbolj
šim rezultatom  v m oških sku
pinah osvojila še drugo lovo
riko V. jugoslovanskega gasil
skega tekm ovanja — absolutne
ga prvaka Jugoslavije  v moški 
konkurenci. S tem  uspehom  so 
si zagotovili n astop  na  gasilski 
olim piadi, ki bo naslednje  leto 
v ZR Nemčiji, k je r  bodo b ra 
nili tre tje  m esto v svoji sku
pini.

Da pa je uspeh begunjskih 
gasilcev še večji, je  zasluga tu 
di pionirske ekipe, k i je v svo-

Program kina Radovljica
OD 2.10. DO 5.11. 1980
OSMI POTNIK
angleška b arv n a  fantas. groz.
2. in 7. 10. ob 20. uri 
ČLOVEK DINAMO 
hongkonški barvni kara te  film
3. in 5. 10. ob 20. uri, 4. 10. ob 
18. u ri
VANESA
zah. nem ški barvni erot. film
4. 10. ob 20. uri, 5. 10. ob 18. uri 
NE UKRADI MI OTROKA 
amer. nem . barvni vojni film
6. in 8. 10. ob 20. uri 
ZVEZDA DISKO KLUBA 
angleški barvn i film
9. in 12. 10. ob 20. u ri 
NORMA REA 
am eriški barvn i film
10. in 13. 10. ob 20. u ri 
ROBIJASKI BLUES 
am eriški barvn i film
11. in 14. 10. ob 20. uri, 12. 10. 
ob 18. u ri
PALČICA
japonski barvn i risani film
11. 10. ob 18. uri, 15. 10. ob 20. 
uri
OROŽNIK PROTI 
MARSOVCEM
francoski barvn i zabavni film 
16. in 18. 10. ob 20. uri, 19. 10. 
ob 18. u ri

MOSFERATU FANTOM NOČI 
zahodno nem ška b a rv n a  grozlj.
17., 19. in 21. 10. ob 20. u ri 
UPORNIK ŠAOLINA 
hongkonški barvni film
18. 10. ob 18. uri, 20. in 22. 10.
ob 20. u ri
PO LICIJSK I PES
am er. španski barvn i krim . film
23. in 26. 10. ob 20. uri, 25. 10.
ob 18. u ri
KAČJE GNEZDO
italijanski barvni film
24., 27. in 29. 10. ob 20. u ri 
NEBO LAHKO POČAKA 
am er. barvn i zabavni film
25. in 28. 10. ob 20. uri, 26. 10. 
ob 18. u ri
V STRAHU SO H ITRE NOGE 
francoski barvni zabavni film
30. 10. in 2. 11. ob 20. u ri 
AMERIŠKA GROZNICA 
italijanski barvn i glasbeni film
31. 10. in 3. 11. ob 20. u ri 
ZADNJA DIRKA 
jugoslovanski barvni film
1. 11. ob 18. uri, 4. 11. ob 20. 
uri
PRESA JA N JE MOŠKOSTI 
italijansk i barvni film  
1. in 5. 11. ob 20. u ri, 2. 11. ob 
18. uri

Državni prvaki so bili doma lepo sprejeti

ji skup in i dosegla odlično d ru 
go m esto.

R ezulta ti slovenskih ekip do 
četrtega m esta so naslednji: 

P io n irji A: Železarna Š tore 
I. m esto

P io n irji B: GD Begunje II. 
mesto, GD Moste III. in GD 
Dob IV. m esto

M ladinci: GD Hajdoše I. in 
GD G orje I. mesto

Članice IGD: IGD K rka I. 
mesto, IGD Meblo III. mesto 
Člani IGD : IGD Elektrokovina 
M aribor III. mesto

Člani GD: GD Begunje I. 
mesto, GD K otlje II. in GD Dob 
IV. m esto.

E nota  garnizona Bohinjska 
Bela je  osvojila V. mesto.

Odlični rezu lta ti in osvojena 
mesta dokazujejo, da  so slo
venski gasilci strokovno dobro 
izurjeni in p rip rav ljen i izvrše
vati naloge, ki so jim  zadane.

Zmaga članske enote Begu
n je te r dobra uv rstitev  njihove 
pionirske ekipe pa tud i m ladin
ske ekipe GD G orje, vse to bo 
poneslo glas o uspešnem  delu 
gasilcev radovljiške občine po 
vsej domovini. Doseženi uspehi 
niso s tvar naključja, ampak 
večdesetletnega dela gasilcev na 
tem  področju. Uspeh, k i so ga 
dosegle naše  enote n a  zveznem 
tekm ovanju, je k ro n a l ves trud 
in vloženo delo posam eznih 
ekip. Doseženi rezu lta ti so nam 
lahko v ponos in  spodbudo k 
še boljšem u delu in  prizadeva
nju. V eselju GD B egunje se pri
družujem o tudi m i, saj so k 
taiko velikem u uspehu  doprine
sli tudi naši sodelavci, ki ak tiv 
no delujejo v GD B egunje. Za 
uspeh jim  iskreno čestitam o in 
želimo podobnih uspehov na 
gasilski olimpiadi.

Jože Smole

VERIGA je glasilo delovne organizacije Slovenske železarne 
— Veriga n. sol. o., Lesce. Izhaja enk ra t mesečno. U reja ga 
uredniški odbor: Kozam ernik M arjana, dipl. oec., A rh Zden
ka, Vidic Božena, Vovk F ranci in Torkar Mitja. Odgovorni 
u redn ik  T orkar Mitja.

Glasilo je po 7. točki 36. člena Zakona o obdavčenju pro
izvodov in storitev v prom etu  (Ur. list SFRJ, št. 33/72) in 
m nenju  sekretaria ta za in fo rm iran je  SRS prosto p lačila  pro
m etnega davka — Tiska T iskarna L jubljana.


